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SECRETARIA

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Mislata, 24 de novembre de 2016  

Hora: 20:00 hores

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, 
es reuneixen en sessió pública, sota la presidència del Sr. alcalde, D. Carlos 
Fernández Bielsa, els regidors:

• MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
• JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA
• ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ
• JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ
• CARMEN LAPEÑA BUENO
• JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ
• TERESA PEÑARRUBIA GIL
• ANTONIO ARENAS ALMENAR
• ANA MARÍA JULIÁN RUIZ
• JOAQUÍN MORENO PORCAL
• MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA
• JAVIER SANTÉS ALPUENTE
• DOLORES HORTELANO RAMÓN
• JAIME LÓPEZ BRONCHUD
• ANTONIO SANCHIS NAVARRO
• JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ
• ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO
• FERNANDO GANDIA ESCORIHUELA
• JAVIER GIL I MARÍN
• JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ 

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la corporació. 
Assistix la interventora, Sra. Sonia Noguero Rodríguez. 

A instàncies del Sr. alcalde, es guarda un minut de silenci, per les cinc víctimes 
de violència de gènere que hi ha hagut durant el mes de novembre, i en record dels 
representants públics difunts aquesta setmana.

1. APROVACIÓ DELS  ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES SE SSIONS 
CELEBRADES PEL PLE DE  L'AJUNTAMENT ELS DIES 29 DE S ETEMBRE I 27 
D'OCTUBRE DE 2016.
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De  conformitat  amb  allò  que  disposa  l'article  91.1  del  vigent  Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, se sotmet per la 
Presidència  a  consideració  de  la  corporació  l'esborrany  de  l'acta  de  la  sessió 
celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 25 de febrer de 2016, que ha sigut remesa als 
portaveus dels grups polítics, segons disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal.

Sotmesa a votació l'aprovació de les actes de les sessions celebrades pel Ple 
de l'Ajuntament, els dies 29 de setembre de 2016 i 27 d'octubre de 2016, s'aproven 
per unanimitat.

2. APROVACIÓ DE L'EXPEDIENT DE REFINANÇAMENT DE PRÉ STECS

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i 
Especial  de  Comptes,  favorable  a  l'aprovació  de  l'expedient  de  refinançament  de 
préstecs.

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que, com es va veure en la comissió d'Hisenda, hui es debat una proposta relativa 
a l'expedient 213/16, que és pràcticament el mateix procés que ja es veié en el passat 
Ple extraordinari del 4 d'agost d'enguany.

Explica  que el  seu objectiu  és reduir  la  càrrega  financera del  capítol  III  del 
pressupost de gastos municipals, relatiu a les operacions que no s'ajusten al principi 
de prudència financera, i es pretén ajustar-lo a la mateixa i reduir els costs relatius als 
interessos corresponents.

Manifesta que des del seu grup polític,  vist l'informe favorable d'Intervenció, el 
vot serà favorable, atés que la reducció del cost beneficia la reducció del capítol 3 del 
pressupost.

Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu  que,  en  principi,  vista  la  documentació,  entenen  que  totes  les  mesures 
encaminades a l'estalvi per a l'Ajuntament resulten positives, i el més important és que 
posteriorment repercutisquen en el ciutadà a través de baixades d'imposts i  taxes, 
establint  la  gratuïtat  de  l'entrada  a  la  piscina  pública  als  menors  de  12  anys,  o 
qualsevol  mesura  que  vaja  encaminada  a  millorar  la  vida  dels  veïns  i  veïnes  de 
Mislata.

Finalitza anunciant el seu vot favorable.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i anuncia el 
seu vot favorable.

Pren la paraula la portaveu del  grup PSOE, Sra. Martínez  Mora, i diu que el 
portaveu del  grup Ciudadanos ha resumit aquest tema d'una forma prou clara. Afig 
que no es tracta d'operacions noves, sinó d'operacions que ja estan formalitzades, i el 
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que  es  fa  és  que  aqueixos  préstecs  estiguen  en  prudència  financera  i,  per  tant, 
s’aconsegueix un menor gasto de càrrega financera.

No es produeixen més intervencions.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, 
adopta l'acord següent:

L'Ajuntament de Mislata, per tal de reduir la càrrega financera del capítol 3 del 
pressupost de gastos municipal, relativa a les operacions que no s'ajusten al principi 
de prudència financera, inicià un expedient n° 261/2016 de Tresoreria, pel qual es 
refinançaren diversos préstecs que no estaven en prudència financera.

Aquesta  nova  proposta  incideix  en  el  tema  i  torna  a  tractar  d'adequar  els 
préstecs que apareixen en aquesta proposta per a ajustar-los a prudència financera i 
reduir costs relatius als interessos corresponents.

L'Ajuntament de Mislata va sol·licitar l'adhesió el 20 de gener de 2015 al Fons 
d'Impuls Econòmic 2015, regulat en el RD 17/2014, de 26 desembre, de mesures de 
sostenibilitat financera de les entitats locals, sent autoritzades pel Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques.

Considerant la resolució del 16 de setembre de 2016 de la Secretaria General 
del Tresor i Política Financera, que defineix el principi de prudència financera aplicable 
a les operacions d'endeutament i derivats de la comunitat autònomes i entitats locals 
deixant sense efecte la resolució de 31 de juliol de 2015, destacant la determinació del 
moment del compliment de la condició del cost màxim que serà, en el moment de 
l'obertura del procés de licitació, en el cas de concursos públics, o en el moment de 
presentació de les ofertes fermes per les entitats financeres en el cas de finançament 
a través d'una negociació bilateral.

Vist l'informe d'Intervenció, que data del 14 de novembre de 2016.

Vist l'informe de Tresoreria, que data del 21 novembre de 2016.

Així doncs, s'aprova l'inici del procés de licitació del procediment de sol·licitud 
d'ofertes dels préstecs que ni estan en prudència financera i s'acorda:

L'aprovació  per  part  del  Ple  del  següent  Plec  en  concurrència  amb entitats 
bancàries:

2)

“PRIMER: OBJECTE DEL CONTRACTE
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Constitueix  l'objecte  del  present  contracte  la  concertació  d'una  o  diverses 
operacions del préstec destinades a cancel·lar operacions ja subscrites no adaptades 
al principi de prudència financera.

SEGON. CONDICIONS FINANCERES- LOTS

Els licitadors podran oferir a un o a diversos lots que s'indicaran en l'apartat;

A) LOT N° 1 Préstec Banc Sabadell:

Import inicial: 794.693,39 euros.

Tipus euribor 3m + 2,00.

Anys de préstec 21.

Carència: 2 anys.

Amortitzacions: 4 anuals.

Import pendent actualment : 258.189,05.

Data de finalització d’amortització:13 d’agost de 2032.

Cost màxim prudència financera: 135,61 PB + Euribor trimestral

LOT N° 2- Préstec La Caixa:

Import de 546.000 euros.

Tipus d'interés euribor trimestral + 4,5 %.

Anys de préstec: 9,5.

Carència: 0 anys.

Amortitzacions anuals: 12.

Import pendent actualment: 431.196,01 euros.

Data finalització amortització: 1 de gener de 2024.

Cost màxim prudència finançera: 86,38 PB + Euribor trimestral.

LOT. N° 3 -Préstec La Caixa:

Import de 1.000.000 euros.
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Tipus d'interés euribor trimestral + 1,40 %.

Anys de préstec: 7,75.

Carència: 0 anys.

Amortitzacions anuals: 4.

Import pendent actualment: 870.967,74 euros.

Data finalització amortització: 1 de juliol de 2023.

Cost màxim prudència finançera: 80 PB+ Euribor trimestral.

LOT N° 4. Préstec BBVA:

Import de 1.807.904,54 euros.

Tipus d’interés euribor trimestral + 3,75 %.

Anys de préstec: 14.

Carència: 1 any.

Amortitzacions anuals: 1.

Import pendent actualment: 1.678.768,50 euros.

Data finalització amortització: 3 de juliol de 2029.

Cost màxim prudència finançera: 84,20 PB+ Euribor trimestral.

LOT N° 5- Préstec BANKIA:

Import euros- 877.477,67 EUROS.

Tipus d'interés euribor trimestral + 3,25 %.

Anys de préstec: 10.

Carència: 0 anys.

Amortitzacions anuals: 12.

Import pendent actualment: de 643.483,43 euros.

Data finalització amortització: 16 d’abril de 2024.
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Cost màxim prudència finançera: 58.44 PB + Euribor anual.

L'Ajuntament de Mislata va sol·licitar l'adhesió el 20 de gener de 2015 al Fons 
d'Impuls Econòmic 2015, regulat en el RD 17/2014, de 26 desembre, de mesures de 
sostenibilitat financera de les entitats locals, sent autoritzades pel Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques,  per  la qual  cosa l'Ajuntament de Mislata és una entitat 
elegible i d'esta manera s'aplica 40 punts bàsic d'increment únicament (ja està inclòs 
en el cost màxim de prudència financera dels punts bàsics).

TERCER. ÒRGAN COMPETENT I RÈGIM JURÍDIC

Les operacions oferides superen el 10% dels recursos ordinaris prevists en el 
pressupost de l'exercici 2016, corresponent l'aprovació del Plec i l'adjudicació al Ple de 
la corporació mitjançant un acord adoptat per majoria absoluta dels seus membres, 
segons el que disposen els articles 22.2m i 47.2.1 de la LRBRL i 52 del TRLRHL sent 
adjudicades cada una de les  operacions que pogueren haver-hi  amb l'autorització 
prèvia  de l'òrgan competent  de l'administració pública  que tinga atribuïda  la tutela 
financera de les entitats locals.

Les  presents  operacions  són  SUBSTITUCIÓ  D'OPERACIONS  preexistents 
(ARTICLE 49.2.d DEL TRLRHL)

Substitució total o parcial d'operacions preexistents: Són aquelles operacions 
financeres  en  què  es  modifica  un  contracte  financer  mantenint  tots  els  element 
objectius  del  contracte  (import  viu,  forma  d'amortització  i  freqüència  de  liquidació 
d'interessos, períodes de carència de principal, etc...), excepte el tipus d’interés, amb 
l'objectiu  exclusiu  d'aconseguir  una  rebaixa  en el  cost  aplicable  a  l'operació.  Sota 
aquesta premissa cap el canvi subjectiu de creditor financer.

Vista la resolució que data del  21 de juny de 2016 de la Direcció General de 
Pressupostos de la Conselleria d'Hisenda i Model Econòmic, en què s’indica:

"Considerant que de conformitat amb l'article 53 del citat Reial Decret Legislatiu 
es precisarà autorització quan la liquidació de l'exercici anterior es derive un estalvi net 
negatiu o un capital viu que excedisca del 110% dels ingressos liquidats corrents.

Atenent que d'acord amb l'informe d'Intervenció 481 que data del 20 de maig de 
2016, de la liquidació de 2015 es deriva un estalvi net positiu i un nivell d'endeutament 
que representa un 87,51% dels ingressos corrents liquidats.

Pel  que  fa  a  l’esmentat  anteriorment  aquesta  Conselleria  exercint  les 
competències que té atribuïdes pel Decret 153/2015, de 18 de setembre, del Consell, 
li  comunica  que  l'operació  concertada  de  substitució  i  modificació  d'operacions 
preexistents a fi d'ajustar-les al  principi de prudència financera no està subjecta al 
requisit d'autorització per aquest centre directiu."
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� �D acord amb el que preveu l article 4.1.1) del Reial Decret Legislatiu 3/2011, 
de 14 de novembre, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector 
Públic, en relació amb l'article 53.1 del RDL 2/2004, del 5 de març, pel qual s'aprova el 
TRLRHL,  els  contractes  que  se  subscriguen  es  regularan  per  les  seues  normes 
especials  que  s’apliquen,  no  tenint  caràcter  administratiu,  sense  perjuí  que  per 
analogia se'ls aplique el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic.

QUART - PRESENTACIÓ DE PROPOSICIONS

El termini per a presentar ofertes serà fins al dia 15  de desembre  de 2016, 
mitjançant  una oferta  tancada  presentada  en  el  departament  de  Tresoreria  o  per 
correu electrònic: iayguavives@mislata.es. fins a les 13 hores del mencionat dia.

CINQUÉ- CITERIS D'ADJUDICACIÓ

El menor marge oferit,  dins del  principi de prudència financera, donant-se la 
major puntuació a l'oferta amb major marge de baixada.

En cas d'empat, es decidirà per sorteig entre les ofertes de cada lot iguals.

Mitjançant una resolució del 31 de juliol de 2015 de la secretària general del 
Tresor i Política Financera, es defineix el principi de prudència financera aplicable a 
les operacions d'endeutament i derivats de la comunitat autònomes i entitats locals 
deixant sense efecte la resolució del 5 de febrer de 2015, destacant la determinació 
del moment del compliment de la condició del cost màxim que serà, en el moment de 
l'obertura del procés de licitació en el cas de concursos públics o en el moment de 
presentació  de les ofertes fermes per part  de les entitats financeres en el  cas de 
finançament a través d'una negociació bilateral.

SISÉ- FORMALITZACIÓ DEL CONTRACTE

En document administratiu posteriorment de les autoritzacions corresponents 
d'òrgan de tutela financera de la Comunitat Valenciana, adjudicat per part del Ple i 
com a fedatari públic el Sr. secretari de l'Ajuntament de Mislata. "

Respecte a l'òrgan competent, atés que les operacions oferides ( 3.896.893,64 
EUROS) superen el 10% dels recursos ordinaris prevists en el pressupost de l'exercici 
de 2016 (Import de 2.658.3123,27 EUROS-), corresponents a l'aprovació del Plec v, 
l'adjudicació al Ple de la corporació mitjançant un acord adoptat per majoria absoluta 
dels seus membres. segons el que disposen els articles 22.2m v 47.2.1 de la LRBRL i 
52 del TRLRHL sent adjudicades cada una de les operacions per part del Ple, sense 
el requisit de l'autorització per part de l'òrgan de tutela de la Generalitat Valenciana.

3. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR EN SUPORT DE LA GUÀRDIA C IVIL
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Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup Popular en suport de la 
Guàrdia Civil.

Pren la paraula el portaveu del  grup Popular, Sr. López Bronchud i diu que a 
causa de l'interés que suscitava i suscita aquesta moció han sol·licitat en la Junta de 
Portaveus  celebrada  este  matí  que  tinguera  la  consideració  de  declaració 
institucional, per a no haver de sotmetre-la a debat i a votació.

Prossegueix dient que els fets són coneguts per tots i que hui, lamentablement, 
estan d'actualitat després que s’hagen conegut les declaracions de les persones que 
foren agredides en Alsasua el passat mes d'octubre. 

A continuació, dóna lectura dels acords que proposa la moció.

Pren la paraula el Sr. González Murgui, portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, 
i diu que tots coneixen pels mitjans que l'agressió va començar la matinada del dia 15 
d'octubre, primer dins d'un bar i després prop d’allí. Explica que el relat de la Guàrdia 
Civil precisa que en l'interior del bar, el tinent ja fou abordat en el bany i li preguntà 
“¿tú eres  madero?” i  aquest contestà afirmativament.  Afig  que  una  hora  després 
altres individus van ser identificats per la Guàrdia Civil.

Prossegueix dient que la jutgessa ha considerat que la condició de guàrdies 
civils dels agredits va ser l'única causa per la qual foren insultats i colpejats. És més, 
diu, no va passar per alt la implicació del moviment OSPA, el principal promotor de la 
qual és Jokin Unamuno, que es va incorporar posteriorment a l'altercat, i que té com a 
objectiu  influir  ostensiblement  i  de  manera  negativa  en  la  qualitat  de  vida  dels 
membres de la Guàrdia Civil, així com en la dels seus familiars.

Afirma  que  és  menyspreable  que  el  govern  de  Navarra  i  l'Ajuntament  de 
Pamplona hagen subvencionat una de les pàgines webs que més han donat suport 
als moviments radicals que busquen l'expulsió de la  Guàrdia  Civil de Navarra. Afig 
que la pàgina web ha rebut diners públics, en entendre el govern nacionalista que és 
un mitjà de comunicació  en línia que promou l'èuscar, sense importar-li el contingut 
de les pàgines.

Continua  dient  que  també  considera  lamentable  que  l'Ajuntament  de 
Pamplona,  regit  pel  seu  alcalde  Joseba  Asirón,  de  Bildu,  també  haja  donat 
subvencions a aquesta pàgina web de l'esquerra abertzale. Afig que l'últim pagament 
de l'Ajuntament de Pamplona a Opsa es va produir el dia 11 d'octubre, només quatre 
dies abans que es produïren les agressions en Alsasua.

Assenyala que aquest procés, com el català, és secessionista i  està alineat 
amb l'odi a Espanya i a les forces de seguretat de l'estat, a l'orde constitucional i a les 
institucions democràtiques, la qual cosa és gravíssim i, per això,  donen suport a la 
moció presentada pel Partit Popular.
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Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que el seu grup sempre estarà en contra de qualsevol tipus de violència, la faça 
qui la faça i li  done suport qui li done suport, però al mateix temps considera que 
aquesta moció és tendenciosa i, per tant, s'abstindrà.

Pren la paraula el portaveu del  grup Popular, Sr. López  Bronchud, i diu que 
agraeix el gest del Sr. alcalde en plantejar el minut de silenci en iniciar el Ple.

Prossegueix dient que no valorarà l'abstenció de Compromís i que, com ha dit 
abans, hui és notícia perquè s'ha fet públic l'àudio de la denúncia d'aquests guàrdies 
civils i les seues parelles. Afig que tot el món sap que la Cadena Ser no és sospitosa 
de ser afí al Partit Popular i, per això, ha decidit que siga l’esmentada cadena el que 
conte el que passà a Alsasua: “Els dos agents de la Guàrdia Civil i les seues parelles 
agredides el  15  d'octubre,  en  el  bar  Koska  d'Alsasua,  vist per  aproximadament 
quaranta persones, relaten a la jutgessa Carmen Lamela l'existència d'un clima d'odi i  
segregació per part de l'entorn abertzale en la localitat contra els guàrdies civils i les 
seues famílies. Un moviment encapçalat per alguns dels empresonats per terrorisme,  
després de la pallissa, coaccionen i atemoreixen a la resta del municipi perquè no es 
relacionen amb els agents i discriminen les seues famílies, a tots ells els volen  fora 
d’Euskal Herria. Accions corrents com fer la compra, anar a pel pa, o a per tabac, es 
converteixen  en  situacions  de  risc  si  eres  família  d'un  guàrdia,  segons  la  seua 
declaració. Pilar, una de les agredides, conta que és habitual escoltar insults com ara 
“perro, ¡vete a la montaña!” i lamenta que no puga anar sola a pel pa. Diu que li dóna 
por i que li provoca ansietat, i que açò no hauria d'haver ocorregut estant a Espanya.  
El seu marit, sergent i un dels agents agredits, afig que també succeeix en l'Institut de  
Formació  Professional,  on  arran  de  l'agressió  els  seus  companys  s'han  hagut  
d'esborrar de la resta d'activitats social, o, inclús, han deixat d'abaixar del quarter a 
algun bar del poble a prendre alguna cosa. També en un gimnàs, on s'ensenyen arts  
marcials,  l'agent  conta que un dels  seus companys  fou rodejat  pel  monitor  i  cinc 
clients i el tiraren al sòl dient-li que allí no s'ensenyava a pegar als guàrdies, sinó que 
aprenien per a pegar-los a ells. També conta com algú de l'entorn abertzale va escopir  
en la cara a la dona d'un company mentres arreplegava als seus fills del col·legi.

Alsasua és un municipi dividit en dos: a un costat la zona abertzale i a l'altre la 
nacional. Cal parar atenció per on s’hi va, segons el sergent. L'agent  conta que la 
major part del poble no pren partit per a eliminar aquesta violència, i que a causa de la 
por impera la llei del silenci, diu el guàrdia civil. Un altre dels guàrdies que  sofrí la  
pallissa, tinent del cos, corrobora que hi ha gent que no et vol allí i  t’ho fa saber. El  
tinent agredit diu que és habitual veure pancartes amb l'anagrama d'ETA fent al·lusió  
a la  Guàrdia  Civil  i consignes perquè els agents se'n vagen. El tinent ha vist com 
algun dels detinguts, com  Yokin Unamuno, ha figurat entre els principals promotors  
dels actes anuals d'Ospa Eguna d'Alsasua, on de vegades han sigut representats el  
rei  i  guàrdies  civils  besant  una  bandera  amb  una  esvàstica.  Segons  la  fiscalia  
aqueixos actes compten amb el suport de Bildu i Sortu, els quals també protegeixen al  
col·lectiu  local  Ospa  Mugimendua,  que  realitza  tot  tipus  d'accions  de  protestes,  
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pressió i  fustigació contra  els membres  de les forces de seguretat  de l'Estat  i  les 
seues famílies.

Una altra de les agredides que ha patit major pressió ha sigut María José, és  
l'única originària d'Alsaua i se n'ha hagut d'anar del poble després dels fets.  Conta 
que quan va començar a eixir, al març passat, amb el tinent de la guàrdia civil, els  
veïns començaren a retirar-li la salutació. Els seus pares regenten un bar municipal en 
Alsasua i des de la pallissa han patit amenaces. Han col·locat pancartes amb el lema 
“fora d'ací” en l'entrada del bar i en sa casa i també han sigut insultats i pressionats,  
fins a tal punt que la mare de María José té por de quedar-se sola en el bar. María 
José conta com ha sigut objecte d'un intent d'extorsió. Diu que fa uns dies, un home  
es va acostar a son pare en nom de les famílies dels agressors i  li  digué que tot 
cessaria si no els denunciava per la pallissa.

La pallissa fou brutal segons els agredits. Pilar conta que el rodejaren en el bar 
i que els van donar punyades i puntellons en el cap. Cregueren que els matarien. Pilar  
diu que els que pegaven més fort anaven vestits amb roba fosca i encaputxats, la qual 
cosa, segons el parer dels investigadors és un indici que tot estava preparat i no va 
ser una baralla espontània. Pilar va reconéixer a un dels agressors perquè mentre li  
pegava li caigué la caputxa. Pilar també narra com la primera patrulla de la policia 
foral de Navarra que va arribar al lloc dels fets, composta per dos agents, no va fer res 
per auxiliar-los. Els dos agents de la policia foral han declarat a la guàrdia civil que no  
feren  res perquè van témer per les seues vides. Reclamaren reforços a Pamplona i  
quan  arribaren  van  començar  a  detindre  els  sospitosos.  Per  la  seua  banda,  els 
principals  inculpats  van  negar  la  seua  participació  en  els  fets  o  fins  i  tot  que es  
trobaven allí en el moment en què es van produir,  però han sigut reconeguts pels  
agredits,

Per a la jutgessa, Carmen Lamela, i la fiscalia de l'Audiència Nacional es tracta  
d'un cas de terrorisme que encaixa amb l'article 573 del Codi Penal, perquè es tracta  
d'un delicte  greu contra  la  integritat  física  i  llibertat  dels agents,  amb l'objectiu  de 
subvertir l'orde constitucional i provocar un estat de terror en la població o en part  
d'ella. Per això, han sigut processats per terrorisme els nou acusats de participar en 
l'agressió.  També  se'ls  atribueixen delictes d'atemptats,  lesions  i  provocació  de la 
discriminació i se'ls ha imposat fiances de sis mil euros. 

Segons el relat de la jutge, sobre les 2,30 del dia 15 d'octubre, un tinent i un  
sergent de la guàrdia civil,  fora de servei i de paisans, es trobaven amb les seues 
parelles en el bar Koska d'Alsasua. Cap a les 3,15 va entrar en el bar Yokin Unamuno, 
acompanyat de Nahia Bengoetxea i es dirigiren al sergent dient-li que no tenia dret a 
estar allí.  El  tinent  els digué que els deixaren en pau, persistint  Yokin en la seua 
actitud. Mentrestant, la gent del bar, entre vint i vint-i-cinc persones van anar rodejant  
els agents i començaren a amenaçar-los i insultar-los, amb expressions com “açò vos  
passa per vindre ací”, “teniu el que vos mereixeu”, “aneu-vos-en d'ací” “fills de puta”,  
“cabrons”, “fora d'ací, gossos”, “putos picoletos” i una sèrie d'expressions en eusquera  
per a, tot seguit, començar a colpejar-los.
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Els agents i les seues parelles intentaren abandonar el bar, i ja en el carrer es  
trobaren amb un altre grup de quinze a vint persones que, junt amb les anteriors,  
continuaren insultant i colpejant els agents i a les seues parelles. L'estratègia, de les  
que són principals promotors tres dels imputats, però de la que també participa la 
resta d’identificats, segons els agents, no sols buscaven atemorir i aïllar a les forces 
de seguretat i a les seues famílies, sinó també la creació d'un clima de por entre els  
ciutadans,  instant-los  de  manera  indirecta  a  no  entaular  cap  vincle  afectiu,  o 
simplement amistat o cortesia amb membres de la Guàrdia Civil, en un intent d'aïllar-
los socialment. L'incompliment d'aquests preceptes per part d'algun ciutadà, sosté la  
interlocutòria,  el converteix  automàticament  en afí  al  cos  i,  per  tant,  en qualsevol  
moment,  tant la seua persona com els seus béns, o inclús les seues vinculacions 
directes poden passar a convertir-se en objectius dels esmentats grupuscles violents”.

Prossegueix  el  Sr.  López  Bronchud  dient  que  aquest  text  no  és  del  Partit 
Popular sinó de la Cadena Ser, que no és sospitosa de ser la ràdio del seu partit. Afig 
que  després  de  llegir  açò  no  entén  quines  raons  poden  existir  perquè  aquest 
Ajuntament no condemne amb una declaració institucional la violència que han patit 
aquests guàrdies civils i les seues parelles.

Per part del grup PSOE, el Sr. Moreno Porcal diu que no farà ús del seu primer 
torn de paraula.

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. López Bronchud diu que no entén que 
es porten les mans al  cap davant d'una sèrie de violències i no es reproven altres, 
perquè no hi ha víctimes de primera o de segona, i tampoc s'entén que es puguen 
valorar unes víctimes per l'uniforme que es posen per a exercir un treball que, a més, 
realitzen per a la societat.

Afig  que  aquestes  dues  persones  que  treballen  en  la  Guàrdia  Civil  són 
valencianes, una de les seues parelles és veïna d'Alsasua i ha hagut d'abandonar el 
municipi, i un dels guàrdies civils agredits havia participat, el passat 27 de febrer, en el 
rescat d'un exprés d'ETA i de la seua família que havien sigut atrapats per la neu. És a 
dir, van complir amb el seu deure i amb la labor per a la qual aquest Estat compta amb 
ells i, lamentablement, pareix que es vol mirar cap a un altre costat, quan hi ha dos 
valencians agredits, dues persones que defenen els interessos de tots i les parelles 
dels quals també han sigut agredides.

Finalitza dient que confia en que aquesta moció isca endavant amb el suport de 
tots els grups i dóna lectura a uns versos de Martín Niemöller: 

“Primer vingueren a buscar els comunistes i no vaig dir res perquè jo no era 
comunista.

Després van vindre a pels jueus i no vaig dir res perquè jo no era jueu.
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Després vingueren a pels sindicalistes i no vaig dir res perquè jo no era 
sindicalista.

Després van vindre a pels catòlics i no vaig dir res perquè jo era protestant.

Després vingueren a per mi però, llavors, ja no quedava ningú que poguera dir 
res”. 

Finalitza  demanant  per  tot  això  als  vint-i-un  regidors  que  conformen 
l'Ajuntament  que no neguen l'ajuda als  qui demà poden necessitar,  perquè  demà 
poden quedar-se sols sense que ningú vinga a ajudar-los.

En la seua segona intervenció, el Sr. Moreno  Porcal diu que si la declaració 
institucional que ha demanat el portaveu del  grup Popular no ix  endavant és perquè 
Compromís no està d'acord amb el sentit de la moció, tal com ha traslladat en la Junta 
de Portaveus.

Prossegueix dient que aquesta setmana es compleix el desé sisé aniversari de 
l'assassinat de Lluch, ministre que és considerat autor intel·lectual de la Llei General 
de Sanitat de 1984, en la qual es posaven les bases legals de la universalització de 
l'atenció sanitària. Afig que,  a part de  recordar-ho personalment, el president  Ximo 
Puig ho recordà en l'Hospital Militar fa uns dies i ve molt bé recordar aquestes dates 
pel tema que es tracta en aquest Ple.

Afirma que el  Partit  Socialista sempre ha tingut  clara  la seua postura sobre 
aquest tema, que afecta totes les persones, independentment d'on siguen i siga quina 
siga la labor que realitzen, i hi ha hagut víctimes guàrdies civils, empresaris, obrers, 
taxistes i menors. 

Assenyala que algunes d'aquestes víctimes van deixar un llegat basat en drets 
que hui tots i totes disfruten. Per això, afig, entenen que és una necessitat imperiosa 
que  tots  els  partits  que  defenen  l'Estat  de  Dret  sàpien  posicionar-se  en  aquest 
aspecte, perquè no cap el personalisme, sinó només el respecte cap a les víctimes i el 
rebuig total a totes aquelles persones que no respecten l'Estat de Dret, siguen de la 
ideologia que siguen.

Prossegueix dient que el Partit Socialista de Mislata recolza a la Guàrdia Civil 
davant dels fets ocorreguts a Alsasua, així com a les parelles que van patir per ells i a 
totes les forces de l'Estat que lluiten i han lluitat contra aquest alifac i, en general, a 
tota la societat que pateix qualsevol tipus de violència, siga física o verbal, per part 
d'intolerants o per aquells que no entenen el concepte de democràcia i de llibertat, 
conceptes, diu, que han costat molt d’entendre en aquesta societat.

Anuncia que votaran a favor d'aquesta moció, perquè entenen que aquestes 
mocions ixen avant pel suport de tots els partits, i caldria reconsiderar el vot perquè és 
necessari que tots estiguen units respecte això.
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Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per vint vots a favor (grup PSOE, grup 
Popular i  grup  Ciudadanos-Mislata)  i  una abstenció (grup Compromís per Mislata) 
acorda aprovar la moció següent:

“ El  passat  12 d'octubre  celebrem amb orgull,  en  tot  Espanya,  el  dia  de  la 
Guàrdia Civil; aquest és un cos de seguretat públic i d’àmbit nacional que forma part 
de les f �orces i cossos de seguretat de l ’Estat.

Depén del  Ministeri  de l'Interior  quant  a  serveis,  retribucions,  destinacions i 
mitjans, i del Ministeri de Defensa quant a ascensos i missions de caràcter militar.

A més, atén les necessitats del Ministeri d'Hisenda relatives a Resguard Fiscal 
de l'Estat,  i  vetla  pel  compliment  de les normes i  reglaments relacionats amb els 
diferents Òrgans de l'Administració central, l'Autonòmica i la Local.

És rellevant assenyalar la relació amb el Ministeri de Justícia (jutges, tribunals i 
Ministeri Fiscal) en la labor de policia judicial, amb el Ministeri de Medi Ambient i medi 
rural i marí en les funcions pròpies de protecció de la naturalesa, així com la relació 
entre l'Agrupació de Tràfic de la Guàrdia Civil i l'organisme autònom Direcció General 
de Trànsit.

La missió principal de la Guàrdia Civil és garantir la protecció dels ciutadans 
enfront dels actes delictius que puguen amenaçar-los, assegurar el compliment de les 
lleis portant davant de la justícia a tot el que les incomplisca, defendre el lliure exercici 
dels drets i les llibertats i preservar la seguretat ciutadana.

Així mateix, és missió de la Benemèrita l'atenció i auxili als ciutadans mitjançant 
la col·laboració amb els serveis de Protecció Civil, la vigilància del tràfic, protecció de 
la  naturalesa,  rescat  i  ajuda  en  muntanya  i  mar  territorial  i,  en  resum,  qualsevol 
actuació que porte al socors, ajuda i protecció del ciutadà.

Desplegats  en tot  el  territori  nacional,  amb més de 2000 instal·lacions i  un 
nombre  d'efectius  que  supera  els  80.000;  és  aquest  potencial  humà,  les  dones  i 
hòmens que componen l'Institut Armat, el que fa possible el compliment de la tasca 
encomanada.

Fa uns dies  assistim a una agressió  totalment  injustificada a  dos membres 
d'aquesta institució en  Alsasua (Navarra), una agressió per part dels partidaris dels 
terroristes d'una manera covard i pròpia de bandes criminals organitzades.

Cal recordar que un dels guàrdies civils  agredits va participar en el rescat i 
atenció  als  membres  de  diverses  famílies  de  presos  de  la  banda  terrorista  ETA 
atrapats en la neu degut a un fort temporal de fred i neu ocorregut temps arrere.
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Aquest fet ens dóna una idea de l'abús que impera en la ment d'aquells que 
pensen que estem vivint en una guerra i que la guàrdia civil, lluny de ser un cos de 
seguretat de l'estat que únicament vetla per la seguretat en tot el territori espanyol, és 
un enemic a batre.

Més paradoxal resulta encara veure com des de partits polítics implantats a 
nivell  nacional  no es reaccione amb contundència  davant  d'aquestes agressions i 
únicament siguen capaços, en veu baixa, d'emetre un simple comunicat "lamentant la 
violència" sense posar nom i cognoms als responsables d'aquesta acció tan covard.

Des del grup popular considerem que la guàrdia civil és un pilar essencial per 
al bon funcionament del nostre estat de dret que compleix amb la seua comesa d'una 
forma eficaç i amb una professionalitat fora de tot dubte.

Per tot el que s'ha exposat anteriorment, s'acorda: 

1. Manifestar el nostre més absolut rebuig i condemna per la brutal agressió 
patida per dos membres de la Guàrdia Civil i les seues parelles.

2.  Mostrar  el  nostre  suport  i  solidaritat  a  la  Guàrdia  Civil  davant  d'aquests 
injustificats casos de violència.

3. Remetre aquesta moció a la Direcció General de la Guàrdia Civil.

4.  MOCIÓ  DEL  GRUP  CIUDADANOS-MISLATA  PER  A  L'ELABOR ACIÓ 
D'UNA  AUDITORIA  ENERGÈTICA  MUNICIPAL  PER  A  L'ENLLUM ENAT 
EXTERIOR  (ENLLUMENAT  PÚBLIC)  I  INTERIOR  DE  LES  DEPE NDECIAS 
MUNICIPALS.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Ciudadanos-Mislata per 
a  l'elaboració  d'una  auditoria  energètica  municipal  per  a  l'enllumenat  exterior 
(enllumenat públic) i interior de les dependències municipals.

Pren la paraula el Sr. González Murgui i diu que aquesta moció tracta d'elaborar 
una  auditoria  energètica  municipal  per  a  l'enllumenat  exterior  i  interior  de  les 
dependències municipals.

Després de llegir la moció afirma que amb les propostes contingudes en ella es 
compleixen  els  objectius  de  l'Agenda  21  local  sobre  mesures  de  medi  ambient  i 
sostenibilitat i, per això, esperen el vot favorable de tots els grups polítics.

Pren la paraula el portaveu de Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu que 
les polítiques verdes i, entre elles, la lluita contra la contaminació i l'estalvi energètic 
formen part de l'ADN del seu Grup. De fet, diu, en el seu programa ja portaven un punt 
per a lluitar contra la contaminació atmosfèrica, acústica i visual, i també la lumínica.
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Prossegueix  dient  que  en  aquesta  moció  es  proposa  que  s'elabore  una 
auditoria energètica municipal amb la finalitat de millorar la il·luminació d'aquesta ciutat, i si 
la finalitat última és que s'instal·len llums que produïsquen una menor contaminació lumínica i 
una major eficiència energètica, amb la reducció de gasto en factures elèctriques, Compromís 
per Mislata ha d'estar a favor, per la qual cosa anuncia el seu vot positiu.

Assenyala que esperen que, atés que no s'estableix en la moció un termini per 
a la realització d'aquesta auditoria, no es dilate en el temps i els mislateros i mislateras 
puguen disfrutar d'una millor il·luminació, tant en els seus carrers com en els edificis 
públics, amb el consegüent benefici per a tots.

Afirma  que  seria  beneficiós  que  en  un  futur  es  realitzara  una  ecoauditoría 
municipal perquè tots els edificis municipals  foren el més ecològics possible, a fi de 
contribuir a millorar la ciutat, donant exemple als veïns de Mislata de com es fan les 
polítiques verdes i ecologistes.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i 
agraeix al Grup PSOE el seu suport a la moció anterior.

A continuació pren la paraula el Sr. Martínez Montoro i diu que el Grup Popular 
ha arreplegat en els últims anys moltes queixes de veïnes, veïns i comerciants per la 
deficiència de l'enllumenat públic. Per exemple, continua, són múltiples les queixes de 
veïns i  veïnes del carrer Pare  Santonja i  contornada, sent rara la setmana que no 
reben  algun  missatge  de  queixa  o  veuen  alguna  publicació  en  les  xarxes  socials 
referent a l'escassa il·luminació dels carrers. 

Prossegueix  dient  que és cert  que el  criteri  d'eficiència  ha de ser  tingut  en 
compte, però també ho és que hi ha carrers i barris de Mislata que es troben quasi a 
fosques, ja siga per la baixa intensitat de la il·luminació o per la falta de la mateixa. 
Així, diu, no és estrany trobar  carrers en què la mitat dels fanals estan apagades, i 
prova d'això és que, aquesta mateixa vesprada, qui haja caminat per l'Avinguda del 
Sud haurà pogut comprovar que una vorera completa de la mateixa estava a fosques.

Afirma  que  aquesta  situació  porta  com  principal  conseqüència  una  major 
inseguretat per part dels ciutadans, i tampoc cal oblidar que l'activitat del comerç en el 
municipi també es veu minvada.

Assenyala que, segons l'equip de govern, hi ha un pla d'estalvi energètic, i  ho 
han demanat però no ho tenen.

Finalment, diu, donada la necessitat de millorar la il·luminació del municipi, el 
Grup Popular veu en aquesta moció una proposta interessant per a millorar Mislata i, 
per aquest motiu, votaran favorablement.
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Per part del Grup PSOE intervé la Sra.  Peñarrubia Gil i diu que l'enllumenat 
públic té com a fi primordial proporcionar seguretat i confort a tots els usuaris en les 
vies públiques. Afig que és important també destacar les molèsties de la contaminació 
lumínica, i és important trobar l'equilibri en la il·luminació.

Prossegueix dient que es proposa pel Grup de Ciutadans la realització d'una 
auditoria  energètica  municipal  per  a  l'enllumenat  públic  i  l'interior  dels  edificis 
municipals,  amb  l'objectiu  de  minimitzar  els  costs  energètics  sense  disminuir  el 
confort, mitjançant propostes d'estalvi i d'eficiència energètica.

Manifesta  que  qualsevol  auditoria  energètica  presenta  dues  parts  ben 
diferenciades:  un  estudi  de  la  situació  actual,  amb anàlisi  de  costs  i  usos,  i  una 
identificació de les àrees, equips o instal·lacions susceptibles de millora, amb una llista 
de possibles mesures a aplicar. Afig que són realitzades per enginyers especialitzats 
que estudien la situació present, consums i necessitats, i proposen mesures d'estalvi. 
Explica que es desenrotlla en quatre fases: una primera fase de recopilació de dades 
tècniques, una segona fase d'estudis de costs energètics i  econòmics actuals,  una 
tercera fase d'anàlisi i avaluació de la situació i elaboració de propostes de millores de 
les instal·lacions, i una quarta fase de mesures d'estalvi energètic.

Prossegueix dient que, segons el Reial Decret 56/2016, referent a les auditories 
energètiques a Espanya, a hores d'ara s'estableix l'obligació de realitzar una auditoria 
energètica  en  les  companyies  que  no  siguen  PIMES,  en  cap  moment  se  cita  als 
municipis ni a les administracions públiques. Afig que això no vol dir que a Mislata no 
s'estiga treballant en la millora de l'eficiència energètica.

Explica que, segons la Unió Europea, el potencial d'estalvi energètic a Europa 
fins a l'any 2020, és d'un 20% i, segons les dades elaborats per l'enginyer municipal el 
cost anual d'energia elèctrica de l'enllumenat públic,  s'ha reduït  en un 26% en els 
últims cinc anys, i el consum en un 18%.

En la seua segona intervenció, el Sr. González  Murgui agraeix el suport i  vot 
positiu de tots els grups.

Pren la paraula el  Sr.  López  Bronchud i  diu  que cal  felicitar-se per aqueixa 
reducció energètica, però sense oblidar que en l'últim Ple celebrat es van aprovar uns 
suplements de crèdit perquè no se sabia quant tocava pagar, i atés que els tècnics fan 
l'esforç a valorar quant s'ha deixat de consumir en els últims anys, també estaria bé 
que  calcularan  quant  cal  pagar  per  a  evitar  aquests  suplements  de  crèdit  a  final 
d'exercici.

Prossegueix dient que, com ha explicat el seu company, estan d'acord amb la 
moció presentada per Ciutadans, però tots han d'eixir d'aquest Ple amb la idea que 
aquestes  qüestions  necessiten  uns  terminis,  perquè  si  no,  es  té  la  impressió  que 
s'aproven coses que després es perden en l'eternitat, sense que s'arriben a complir.
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Finalitza dient que no sap si el vot del PSOE serà favorable o no, i espera que 
en la segona intervenció ho aclarirà.

Repeteix que el vot del Grup Popular serà favorable i que els agradaria que es 
realitzara l'auditoria amb promptitud.

Pren la paraula la Sra. Peñarrubia Gil i diu que, tal com ha apuntat en la seua 
primera  intervenció,  les  auditories  energètiques  són  realitzades  per  enginyers 
industrials, que realitzen la presa de dades de consum, procedeixen a la seua anàlisi, 
estudi  de  millores  i  propostes  d'actuacions.  En  aquest  sentit,  diu  que  en  l'oficina 
tècnica d'aquest Ajuntament es  compte en plantilla  amb un enginyer industrial  que 
realitza, entre altres, aquestes labors.

Explica que aquest tècnic realitza estudis exhaustius del gasto energètic, on es 
reflectix  l'evolució  temporal  i  l'anàlisi  dels  consums  d'electricitat  de  les  diverses 
dependències municipals i de l'enllumenat públic. Si es revisen les dades dels últims 
cinc anys, diu, es pot observar com s'ha produït un descens del cost econòmic en 
enllumenat públic tots els anys, inclús en aquells en què les tarifes elèctriques han 
patit un important augment. Quant a l'enllumenat públic, afig, en els anys 2013 i 2014 
es va procedir a la instal·lació de 1.400 peretes de led, produint-se un substancial 
estalvi econòmic, que va ajudar a pal·liar la important pujada del terme fix que van 
aplicar les elèctriques i que va fer que, si bé l'estalvi en potència fora molt important, 
no ho fóra tant a nivell econòmic.

Prossegueix  dient  que  en  2015  i  2016  s'ha  procedit  a  la  regularització  i 
optimització dels quadros elèctrics d'enllumenat, eliminant algun d'ells i ajustant els 
contractes d'altres, i també disminueixen les potències contractades i el tipus de tarifes 
en altres casos. Afig que la implementació de la tecnologia led produeix una important 
reducció en la potència consumida per cada  llum, la qual cosa té un doble benefici, 
d'una banda, el descens en el consum i, d'una altra, permet la reducció de potència 
contractada per quadro elèctric. 

Assenyala que en aquests dos últims anys s'ha procedit al canvi de lluminàries 
de nombrosos carrers sobre les quals s'han executat obres, havent-se establit el dit 
canvi de tecnologia en projecte, com a millora a les obres contractades i sense cap 
cost per a aquest Ajuntament. Afig que la totalitat de les actuacions dutes a terme en 
l'enllumenat  públic  de  Mislata  han  produït  les  disminucions  en  costs  i  potència 
anteriorment comentades, passant de pagar a la companyia subministradora 327.000€ 
en 2012, a tindre un cost previst per a 2016 de 241.000€ aproximadament, i per a 
donar-li continuïtat a aquesta optimització de les instal·lacions, les obres projectades 
per a 2017 ja inclouen el canvi d'un elevat nombre de punts de llum a tecnologia led, la 
qual cosa permetrà continuar disminuint els consums i, per tant, els imports de les 
factures.
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Continua dient que, a pesar de totes les millores dutes a terme en els últims 
anys en relació amb l'enllumenat, són conscients que queda molt per millorar, encara 
queden en el municipi quantitat d'instal·lacions obsoletes, fanals amb més de quaranta 
anys, lluminàries de vapor de sodi, quadros elèctrics que no possibiliten la implantació 
de noves tecnologies de control i gestió i, per descomptat, una auditoria energètica 
seria la ferramenta perfecta per a poder pautar i prioritzar les actuacions i inversions a 
escometre,  amb  l'objecte  de  millorar  l'eficiència  energètica  i,  per  tant,  l'estalvi 
econòmic.

Explica que el cost econòmic de realitzar aquesta auditoria energètica és molt 
elevat, però igualment se sap que els beneficis que s'obtindran a mitjà i llarg termini 
són importants, per això, reitera el convenciment de l'equip de govern que és positiu 
per al municipi, si bé és cert que han de ser responsables amb els gastos i amb les 
inversions a realitzar, prioritzant els mateixos, i per a l'equip de govern el primer són 
les persones.

Assenyala que estan convençuts que el canvi iniciat per a portar a Mislata a 
convertir-se en una smart city és l'adequat, però també costós en temps i diners. Afig 
que, per això, estan pendents de qualsevol tipus de subvencions o ajudes a què es 
puga  optar,  inclús  emprant  els  fons  FEDER,  com  en  el  cas  de  l'estratègia  de 
desenrotllament sostenible integrat que presentaran en la pròxima convocatòria, que 
contempla en l'objectiu temàtic  número quatre actuacions per a millorar l'eficiència 
energètica i la gestió intel·ligent de l'energia en les infraestructures públiques.

Finalitza  dient  que  l'equip  de  govern  té  el  compromís  de  conduir  a  aquest 
municipi pel camí de la sostenibilitat i l'eficiència, no sols energètica, sinó també de la 
gestió. Per això, diu, estan d'acord amb el plantejament del Grup Ciutadans d'elaborar 
una auditoria energètica municipal, establint per a això un horitzó condicionat per la 
racionalització del gasto.

Conclòs  el  debat,  l'Ajuntament  Ple  per   unanimitat  dels  seus  membres,  va 
acordar aprovar la moció següent:

“L'enllumenat públic té com a fi primordial proporcionar seguretat i confort a 
tots  els  usuaris  de  les  vies  públiques.  Un  projecte  d'enllumenat  ha  de  tindre  en 
compte  les  característiques  i  importància  de  la  via  pública  a  il·luminar  en  funció 
d'aquesta, les següents magnituds fotomètriques:

• Nivell de luminància en el pla horitzontal de la calçada.
• Enlluernament.
• Factor d'uniformitat de luminància.
• Nivell de luminància e luminància mitjana en el pla horitzontal de la calçada.
• Factor d'uniformitat de la iluminancia.
• Etc.
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Els  llums  utilitzades  en  l'enllumenat  públic  així  com  les  de  l'interior 
d'instal·lacions  municipals  han  de  caracteritzar-se per  certes  qualitats  que  vénen 
imposades per les pròpies exigències especifiques de funcionament.

Tot això depén igualment de factors econòmics com el preu inicial del  llum, el 
seu cost d'instal·lació i de reemplaçament.

D'altra  banda,  les  lluminàries  a  instal·lar  han  de  ser  les  adequades  perquè 
produïsquen la menor contaminació lumínica (en el cas de vies públiques) així com 
una eficiència energètica, que es tradueix en una considerable reducció del gasto de 
la factura de consum elèctric municipal, que haurà de revertir a la llarga en un estalvi 
en els imposts municipals.

Per  tot  això  i  en  atenció  a  aquestes  consideracions,  a  proposta del  Grup 
Municipal de CIUDADANOS-MISLATA, el Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda:

1. L'elaboració  d'una  auditoria  energètica  municipal  per  a l'enllumenat  exterior 
(enllumenat públic) i interior de les dependències municipals.

2. La substitució gradual de lluminàries i  llums existents per les que recomane 
l'auditoria energètica municipal quan s'haja efectuat.

3. Donar compte de l'acord a les administracions involucrades així com a l'òrgan 
o  òrgans  competents  i/o  autoritzats  de  la  Generalitat  Valenciana  amb  el 
propòsit d'obtindre assessorament i ajudes.

4. Que es comunique aquest acord a totes les associacions de Mislata així com 
als mitjans de comunicació.”

5. MOCIÓ DEL GRUP PSOE PERQUÈ LA LLUITA CONTRA LA V IOLÈNCIA 
DE GÈNERE SIGA UNA DE LES PRIORITATS DEL NOU GOVERN  D'ESPANYA.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup PSOE perquè la lluita 
contra la violència de gènere siga una de les prioritats del nou govern d'Espanya.

Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i dóna lectura 
de la presa d'acords proposats per la moció.

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, 
i diu que en aquest tema ja s'estan produint consensos. I els grups parlamentaris més 
veterans en les Corts han acordat i registrat en el Congrés una esmena transaccional 
per a aconseguir un pacte d'Estat per a la lluita contra la violència de gènere. Explica 
que l'anunci ho va fer el portaveu del Partit Popular qui, en una roda de premsa en el 
Congrés,  ha  considerat  que  la  lluita  contra  aquesta  alifac  és  d'extraordinària 
rellevància i ha destacat la importància d'implicar a tots els agents en el combat contra 
la violència de gènere,  citant  al  conjunt  de les institucions,  comunitats autònomes, 
ajuntaments i Estat.
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Explica que l'acord aprofundeix en la protecció de les víctimes i dels seus fills, 
que afecta la tutela judicial efectiva de les dones, així com a l'actuació de les forces i 
cossos de seguretat de l'Estat i a la creació d'una subcomissió d'estudi per a analitzar 
l'aplicació de la legislació, veure si aquesta normativa és prou i en què es pot millorar 
basant-se en el que s'ha presentat pels distints grups i associacions. Afig que l'objectiu 
bàsic és desterrar el greu problema i la xacra social que repugna a tots com és la 
violència de gènere, i  explica que el Ple del  Congrés ha aprovat  per unanimitat la 
iniciativa,  i  la  majoria  dels  grups  de  l'oposició  ha  expressat  un  suport  crític  a  la 
iniciativa i ha coincidit a criticar els  retalls pressupostaris en aquesta matèria en els 
últims anys, per la qual cosa han exigit uns pressuposts que garantisquen la protecció 
de les víctimes.

Assenyala que, a més, la iniciativa preveu ampliar les disposicions preventives 
processals, punitives i protectores de la llei integral contra la violència de gènere, i 
també s'insta al govern a dotar prou les partides pressupostàries, especialment els 
recursos destinats a la prevenció i a l'assistència social de les víctimes de violència de 
gènere i als seus fills, així com a reforçar el funcionament de les unitats de coordinació 
i violència sobre les dones, i posar en marxa els jutjats especialitzats de violència de 
gènere. Afig que els grups reclamen que s'active de forma permanent el pla nacional 
de sensibilització  i  protecció de la violència masclista i  que s'adopte el  compromís 
polític de no concedir cap indult a qualsevol delicte vinculat amb aquesta xacra social.

Per això, diu el portaveu de Ciutadans, es veu d'alguna manera que la societat 
s'està posant en funcionament, es mou i se sensibilitza en aquest tema. 

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que el seu Grup sempre ha estat al costat de la lluita contra la violència masclista, 
terminologia  que  prefereixen  les  feministes  de  diferent  signe,  ja  que  engrandeix 
l'espectre i  la font de la violència contra les dones. Per això, diu, han proposat en 
Junta de Portaveus el canvi de denominació de “violència de gènere” per “violència 
masclista”.

Prossegueix  dient  que  caldria  centrar  el  debat  i  portar-ho  a  la  realitat 
valenciana, i en aquest sentit, des de Dones amb Compromís s'ha reclamat des de fa 
molt  de  temps  un  pacte  d'Estat  contra  aquest  tipus  de  violència,  que  es  podria 
qualificar  de terrorisme, i  creuen que és important que el  nou govern  ho tinga en 
compte. Però, afig, estan a Mislata, al País Valencià i les polítiques sobre les quals es 
poden incidir són les que es fan ací.

Assenyala que per a poder desenrotllar efectivament una política feminista i en 
contra de la violència masclista és necessària un finançament justa, i així el Consell 
podria ampliar l'atenció i l'acompanyament, així com la protecció de dones en situació 
de violència masclista amb una xarxa comarcal d'atenció i protecció; podria augmentar 
la xarxa pública d'agents d'igualtat en cada municipi de més de cinc mil habitants; 
podria  crear  places  d'agents  d'igualtat  en  els  centres  educatius  amb  dedicació 
exclusiva; podria crear un pla de promoció permanent de prevenció i conscienciació a 
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través de campanyes, jornades i revistes, i es podrien impulsar ajudes per a l'ocupació 
laboral de les dones amb treballs precaris i economia submergida.

Continua dient que per a Compromís la lluita contra la violència masclista és 
una prioritat i, de fet, com diu la moció del Partit Socialista, s'està treballant dia a dia 
des de la Conselleria d'Igualtat i  Polítiques Inclusives que dirigeix la vicepresidenta 
Mónica Oltra.

Afirma que cal posar-se a treballar tots en l'ambiciós Pla d'Igualtat per a Mislata, 
en  el  que  volen  participar  activament,  així  com  l'Associació  de  Dones  amb 
Compromís.  Afig  que  en  la  presentació  del  llibre  Gènere  i  Violència  de  Susana 
Gisbert, portaveu dels fiscals de València, a què va assistir la regidora responsable de 
Dones i  Polítiques inclusives, es va parlar de moltes coses, i ella li va preguntar per 
què s'estava incrementant la violència masclista en menors i jóvens, i la resposta que 
Susana Gisbert, experta en la matèria, li traslladà va ser que es devia a les retallades, 
a la falta de finançament necessari per a poder desenrotllar aquesta tasca.

Finalitza repetint que és necessari un finançament just i que tracte de posar fi a 
aquest alifac, i anunciant el seu vot favorable.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que en 
Junta de Portaveus ha intentat que aquesta moció fora una declaració institucional, i 
així ho ha traslladat al Sr. alcalde i s'ha arribat a un inici de compromís que en anys 
venidors s'intente. Afig que des que és portaveu del Grup Popular sempre han recolzat 
totes les que en aquest sentit s'han presentat pel PSOE o, anteriorment, per Esquerra 
Unida i sempre amb una idea molt clara, que és que hi ha qüestions de tal calat social 
que no haurien de tindre debat en el Ple sinó que haurien de vindre com una suma de 
la voluntat popular representada en els 21 regidors.

Prossegueix  dient  que  moltes  vegades  ha  afirmat  que  s'utilitzen  les 
presentacions de les mocions per a tirar-se els trastos al cap, però a ell, a l'hora de 
parlar de la violència de gènere, mai  li  poden esperar en el fang, perquè sí es pot 
debatre, però entén que tenen l'obligació de no utilitzar ni a la víctimes ni al seu dolor 
com a armes llancívoles, i  considera que és un error polititzar una qüestió que no 
hauria  de  generar  debat  i  que  hauria  de  nàixer  com una  declaració  institucional 
d'aquest Ajuntament, cosa que no s'ha aconseguit en els últims anys.

Prossegueix dient que davant de les víctimes de la violència de gènere: dones i 
hòmens, filles i fills, cal assumir que hi ha un risc social que cal visibilitzar, i prendre 
decisions que els permeten refer les seues vides i eixir avant, perquè en cas contrari, 
com a representants del poble que són, estaran fallant-los.

Finalitza dient que el Grup Popular votarà a favor d'aquesta moció, perquè està 
d'acord amb les propostes de la mateixa en tot cas i governe qui governe, i recorda 
que el seu Grup ja va proposar fa tres anys crear aquest Pla d'Igualtat, així com un 
Consell municipal per la igualtat, perquè la voluntat del seu Grup és la de la suma, en 
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considerar que en qüestions com la violència de gènere ha d'evitar-se qualsevol tipus 
de clavills.

Finalment, mostra el seu agraïment a la regidora Carmen Lapeña per la seua 
invitació a tots els esdeveniments organitzats des de la Casa de la Dona, i brinda la 
seua  col·laboració  a  qualsevol  projecte  que  sorgisca  per  a  eliminar  el  que  tots 
detesten, que és la violència de gènere.

Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que en la 
Junta  de Portaveus s'ha arribat  a  l'acord que en els  pròxims 25 de novembre es 
presentarà una declaració institucional, però entenien que la moció presentada pel seu 
Grup i dictaminada per la comissió no podia ni havia de retirar-se.

Prossegueix dient que han passat ja dotze anys des que el govern socialista va 
aprovar, amb el suport de tots els partits polítics, una Llei contra la violència masclista 
que  va  ser  pionera,  la  qual  cosa  va  facilitar  que  es  posaren  en  marxa  distintes 
mesures per  a  frenar  la  violència,  amb la  coordinació  i  la  comunicació  fluida dels 
distints cossos de seguretat,  de la justícia,  de la sanitat  i,  també, des dels àmbits 
educatius  i  socials,  perquè  la  violència  s'ha  d'atallar  des  de  l'educació,  com amb 
l'educació per a la ciutadania, que era una solució que vertebrava des dels col·legis 
una matèria que consideren indispensable per a eliminar les desigualtats de gènere i 
ensenyar als més xicotets i als jóvens la tolerància cap a les persones.

Explica que en aquest municipi ja hi ha coordinadors de gènere en els distints 
centres. Afig que és necessari combinar les pautes culturals i socials amb l'educació 
per a acabar amb aqueix pensament que encara existeix de la superioritat de l'home 
enfront de la dona, del fort enfront de la dèbil. És imprescindible, diu, que existisca 
coordinació  entre  els  distints  departaments  i  institucions  implicats,  també  amb  la 
Delegació del Govern i el  mateix ministeri, creant així una base de dades interna i 
actualitzada  perquè  tots  els  agents  puguen comptar  amb  ella amb rapidesa,  i  un 
protocol d'actuacions, amb el que també compte Mislata, perquè és un municipi pioner 
en aquest aspecte.

Continua dient que és lamentable que a hores d'ara encara existisca inacció, 
retalls  i  falta  de  sensibilitat  davant  d'aquest  assumpte,  i  que  es  puguen  escoltar 
declaracions  inacceptables de distints  càrrecs  públics,  com “a  vegades em  fa por 
entrar en un ascensor amb una dona”, “a les sis del matí una dona ha de cuidar on 
va”, “M'han acusat de tot menys de violar una candidata”...

Afirma  que  és  necessari  continuar  avançant  i  reivindicant  aqueix  25  de 
novembre i  fer  visible  la  repulsa cap  a  la  violència  masclista  que,  sempre  que la 
víctima done un pas avant, s'aconseguirà eradicar. 

Assenyala  que  moltes  vegades  els  juís  són  ràpids,  s'imposen  ordes 
d'allunyament, però amb bones conductes es redueixen els terminis i els agressors 
tornen a estar prop de les seues víctimes, per la qual cosa la llei no és prou. El perfil 
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de les víctimes, diu, continua sent el de dones amb pocs recursos, preocupades per la 
supervivència,  la qual cosa fa que siguen capaços d'aguantar l'inaguantable, d'estar 
soterrades  en  vida,  de viure  en  un  infern  i  ser  mers  objectes  d'uns  hòmens  que 
disfruten  amb  el  maltractament,  que  es  consideren  l'única  autoritat  i  que  són 
incapaços de professar afecte o empatia, perquè el maltractador és hostil encara que 
no ho demostre amb violència física. 

Manifesta que, moltes vegades,  víctimes que han donat el primer pas i  han 
denunciat retiren la denúncia posteriorment perquè temen per les seues vides, la qual 
cosa fa que siga necessari que se'ls recolze encara més.

Prossegueix  dient  que  és  necessari  avançar,  tant  en  matèria  legal  com 
econòmica, la societat encara jutja les dones i exerceix pressió sobre elles, fent-les 
veure  que  han  de  ser  les  amigues,  mares,  parelles  i  amants  perfectes  i,  a  més, 
acatxar el cap, quan, diu, les dones han de ser audaços i valents, i pensar que no 
estan soles i que per a això compten amb el suport de les administracions pròximes, 
com l'Ajuntament.

Per tot això, diu, és necessari recolzar les víctimes, com estan fent a través dels 
distints departaments que col·laboren en aquest tema, a fi de donar-los encara més 
coratge i valor perquè denuncien, que és el primer i imprescindible pas, així com que 
conten els seus testimonis, la qual cosa ajudarà a altres dones que, com elles, estan 
en la seua mateixa situació.

Explica que a Mislata tenen al seu servei un protocol d'actuació que és quasi 
perfecte: una policia nacional totalment coordinada, policia local,  Casa de la Dona, 
serveis  socials,  Creu  Roja,  i  tots  implicats  en  el  mateix  objectiu  d'ajuda  i 
assessorament a la víctima, que en cap moment està sola i compta amb un telèfon 24 
hores. Així, diu, en la policia local es va crear un servei específic respecte a aquest 
tema perquè les víctimes estiguen totalment assessorades i no es troben a soles.

Continua dient que la violència contra la dona té conseqüències de llarg abast, 
tant per a ella com per als fills i filles, i per a la societat en el seu conjunt, i els menors 
que  pateixen  diàriament  aqueixa  violència  tenen  molt  més  risc  de  manifestar 
problemes de salut, baix rendiment escolar i trastorns de conducta.

Afig que es va avançar en qüestions de violència de gènere amb la Llei Integral 
contra la violència de gènere, i va passar a denominar-se com a tal el que abans es 
denominava violència domèstica. Aquesta Llei, diu, va aconseguir que moltes dones 
foren valentes, en veure que no es tractava només de paraula, sinó que tenien un 
instrument que els anava a ajudar, i en comprendre que es viuen nous temps, que no 
han de ser esclaves de ningú, que tenen recursos disponibles i que han d'acceptar 
que les relacions en la vida poden funcionar o no. Finalitza destacant que la violència 
de gènere és evitable.
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El Sr.  González  Murgui  manifesta en la seua segona intervenció el  seu vot 
favorable.

El Sr. Gil i Marín no fa ús de la paraula.

En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que votaran a favor, i 
torna a expressar el seu desig que s'arribe a acords de major calat en anys venidors i 
que  els  vint-i-cinc  de  novembre  siguen  diàriament.  Destaca  la  necessitat  de 
replantejar-se com a societat en què s'està fallant quan algú ha de passar por dins del 
seu llar i amb la seua pròpia parella, perquè és important, considerar quin paper es té 
dins de la societat, quina societat s'està construint i quin es vol construir.

Finalitza  dient  que  es queda  amb un terme que ha utilitzat  la  portaveu del 
PSOE: “tolerància”, perquè és el principi de tot.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va 
acordar aprovar la moció següent:

“La violència de gènere i la discriminació cap a la dona són problemes estesos 
a  molts  àmbits  de  la  nostra  societat.  A  pesar  de  ser  una  alifac  de  caràcter 
internacional, afecta encara de forma important a societats molt desenrotllades en 
drets civils com la nostra. Per això, cada dia que passa resulta més injust, intolerable 
i  incomprensible  que  es  vulneren  els  drets  fonamentals  de les  persones,  de les 
dones, per part de les seues parelles i agressors.

És una realitat crua i numèrica: al nostre país continua sent una constant l'alt 
índex d'agressions masclistes, i el que és més preocupant: està augmentant ara el 
nombre d'agressors més jóvens, inclús en plena etapa educativa.

Açò  és  així  perquè  no  estan  sent  eficaços  les  mesures  preventives,  les 
mesures educatives que ajudarien a generar més respecte cap a la dona, a millorar 
en igualtat entre sexes, així com les polítiques que estableixen mesures protectores 
dels casos d'amenaces perseverants cap a les víctimes.

El resultat és que la dona continua estant molt desprotegida en aspectes com 
l'assistència psicològica, metgessa i jurídica per a afrontar una situació que produeix 
pànic i moltes vegades es manifesta públicament quan ja és massa tard.

El  passat  mes de  març,  a  Iran,  un  diputat  ultraconservador  va  afirmar:  “El 
Parlament no és lloc per a burros, poltres,  mones o dones". Aquestes declaracions, 
des de la distància i coneixent la realitat social i política d'Iran, resulten tan ofensives 
com si  les  digueren  en les nostres  Càmeres.  Fa poques setmanes,  hem escoltat 
expressions vexatòries cap a la dona per part del candidat republicà a la presidència 
dels Estats Units, Donald Trump. I fa només uns anys escoltàvem a Espanya, de la 
mà de l'alcalde de Valladolid, León de la Riva, expressions públiques amb semblants 
manifestacions denigrants cap a les dones.
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Totes aquestes declaracions produeixen  ressons en la  nostra  societat  que es 
reprodueixen en les conductes de molts hòmens, que es pensen superiors a la dona 
i atempten contra elles des de la violència psicològica, sexual i inclús física, com 
veiem diàriament arribant a l'assassinat.

Per desgràcia, en Plens com aquest, des de l'Ajuntament de Mislata, continuem 
donant compte mensualment de massa víctimes mortals per violència de gènere. 
Sumem minuts de silenci de víctimes a Espanya i en la nostra província. Al llarg 
d'enguany, ja hem comptabilitzat 42 dones assassinades. L'any 2015  van ser 64, 
l'any 2014 van ser 59, i així podríem retrocedir en el temps desgranant numèricament 
un tipus de nou terrorisme que deixa víctimes mortals, que afecten indirectament la 
infància i adolescència, als germans, pares, familiars i propparents de les víctimes 
fins al punt de marcar-los un abans i un després en les seues vides.

Reiteradament,  bé  amb  mocions  com  aquesta,  bé  amb  declaracions 
institucionals,  Mislata  ha  manifestat  el  rebuig  de  la  violència  masclista,  i  s'ha 
compromés en la seua lluita. L'actual  govern socialista no ha deixat d'augmentar el 
gasto en Polítiques d'Igualtat, programant nombroses activitats de prevenció, tallers 
de defensa personal, i millorant l'atenció a les víctimes des dels serveis jurídics que 
presta la Casa de la Dona. No obstant  això,  fa falta una major implicació;  és un 
assumpte d'urgència prioritària de seguretat ciutadana i atenció jurídica, que hauria 
de ser abordada com un assumpte d'estat.

Per  aquest  motiu,  el  grup  municipal  socialista  sol·licita  al  nou govern  de  que 
prenga cartes en l'assumpte, i seguisca l'exemple de municipis com el nostre, que en 
els últims 5 anys ha augmentat un 170% el pressupost per a polítiques de la dona. 
També pot  prendre l'exemple de la Generalitat  Valenciana, que en l'últim any ha 
activat  diversos programes per  a frenar les amenaces cap a les víctimes com el 
‘Centre Dona 24 hores’,  en col·laboració amb la Policia, Emergències i  el  mateix 
Ministeri.

En el Dia Internacional Contra la Violència de Gènere, que des de 1999 celebra 
l'Assemblea de nacions Unides, volem que Mislata es torne a sumar a la denúncia i 
rebuig de qualsevol mostra d'agressió, atac o violència física i psicològica cap a les 
dones, i ho fem visible públicament.

En  conseqüència,  presentem  per  a  la  seua  aprovació  la  següent  proposta 
d'acords:

1. L'Ajuntament de Mislata se sumarà al ‘25 de novembre, Dia internacional per a 
l'Eliminació de la Violència contra la Dona’, mostrant la nostra més enèrgica 
repulsa davant de les situacions de maltractaments i violència masclista que 
pateixen les dones, expressant al mateix temps solidaritat amb les víctimes i 
les seues famílies.

2. Sol·licitar al nou govern que dote dels recursos pressupostaris necessaris per a 
resoldre aquest greu i urgent problema, i ho prioritze com un assumpte d'Estat; 
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des dels àmbits educatiu, sanitari i jurídic. 
3. Donar suport de forma incondicional a la comunitat educativa perquè establisca 

els mecanismes de detecció precoç i ensenye des de l'escola a construir una 
societat en igualtat, a través del respecte mutu i la no-violència.

4. Iniciar  el  treball  juntament amb  tots  els  agents  socials  i  departaments 
municipals per a la ràpida proposta i aprovació d'un ambiciós Pla d'Igualtat per 
a Mislata.

5. Donar coneixement als Mitjans de comunicació d'aquests acords.

6. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER A LA GR ATUÏTAT 
DE LA PISCINA D'ESTIU PER A MENORS DE 12 ANYS.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata 
per a la gratuïtat de la piscina d'estiu per a menors de 12 anys.

Pren la paraula el  portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata i  diu que l'adopció 
d'acords que planteja la proposta li pareix positiva i la votarà a favor.

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
després d'agrair al Sr. González  Murgui el seu vot favorable, explica que es tracta 
d'una proposta de resolució que el seu Grup presenta en considerar que es tracta de 
quelcom beneficiós per als mislateros i mislateras, perquè puguen gaudir de la piscina 
municipal, atés que els menors han d'anar acompanyats d'un adult, amb la qual cosa 
la família hauria de pagar doble, la qual cosa suposa un handicap per a les famílies.

Assenyala que amb aquesta proposta es pretén que la piscina municipal siga 
un lloc preferent per a les famílies de Mislata i una de les opcions on anar a l'estiu.

Prossegueix dient que des de Compromís es pretén millorar la vida dels veïns i 
veïnes de Mislata,  i  entenen que mesures com aquesta serveixen a això,  i  també 
s'aconsegueix que els edificis públics de Mislata estiguen plens i no buits, atés que la 
seua construcció costa molts diners, i la millor forma d'amortitzar-los és incentivar el 
seu ús. Afig que, a més, el seu grup també vol que Mislata siga més poble i que la 
gent no se'n vaja fora a gaudir d'instal·lacions que aquest poble té.

Aclareix  que si  presenten aquesta  proposta  ara  és perquè  encara no s'han 
confeccionat  els  pressuposts  de 2017,  i  consideren que és bo que es tinguen en 
compte mesures com aquesta. Finalitza demanant el vot favorable de tots els grups.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que el 
seu grup està, en principi, a favor de la proposta, i estaran pendents del debat per a 
adoptar una decisió. Afig que és important conéixer quan es posaria en vigor.
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La Sra. Martínez Mora, portaveu del Grup PSOE, no fa ús de la seua primera 
intervenció.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que el cost aproximat de 
posar en marxa està mesurada no superaria els dotze mil euros, i considera que és un 
gasto que pot assumir perfectament l'Ajuntament.

En el seu segon torn de paraula el Sr. López Bronchud diu que al no comptar 
amb la valoració de l'equip de govern no canvien el sentit del seu vot.

Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que aquesta proposta cal lligar-la a 
l'aprovació del primer punt de l'orde del dia d'aquest Ple.

Explica que l'equip de govern sempre ha posat en valor la necessitat d'arribar a 
acords per part dels distints grups polítics, perquè el diàleg i el consens formen part 
del costum parlamentari democràtic.

Assenyala que els grups de l'oposició s'han anat acostumant a presentar les 
seues  mocions  o  propostes  sense  negociar  els  punts  d'acords  que  aquestes 
comporten, assumint que és responsabilitat exclusiva de l'equip de govern interpretar-
les  i  votar-les.  Afig  que  encara  els  pareix  més  greu  la  mecànica  que  s'ha  anat 
instrumentalitzant  per  part  del  Grup  Compromís  respecte  a  la  presentació  de 
propostes de resolució, obviant així la fiscalització, el control i la informació respecte 
als punts a tractar en les mateixes,  i  poden haver vingut  al Ple sense haver  sigut 
dictaminades ni controlades, i potser en alguna ocasió, com la present, necessiten un 
informe econòmic previ. 

Entenen, diu, que el concepte de proposta de resolució s'està sobreutilitzant, i 
es reserven el dret de no entrar en el fons de l'assumpte que es tracta hui,  la qual 
cosa no vol dir que no estiguen d'acord, que possiblement ho estarien i, de fet, s'està 
realitzant, però no entraran en el fons perquè entenen que no és el mig adequat i, en 
tot cas, es presentaria una moció.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per  set vots a favor (Grup Popular, 
Grup  Ciudadanos-Mislata  i  Grup  Compromís  per  Mislata)  i  catorze  vots  en contra 
(Grup PSOE) va acordar rebutjar la moció següent:

“La piscina d'estiu és una instal·lació municipal on els  mislaters i  mislateres 
poden acudir per a passar-ho bé, practicar esport i passar uns moments agradables 
amb amics, familiars i coneguts en els mesos més acaloradors de l'any. La piscina 
municipal es torna, per tant, en el lloc preferit dels menors de 12 anys per a disfrutar 
les vacacions d'estiu.

En quant que aquests, segons la normativa, han d'anar acompanyats per un 
adult per a poder cabussar-se, resulta just que els acompanyants no hagen de pagar 
doble per a acompanyar els menors. D'esta manera es propicia que tant xiquets, com 
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jóvens o adults puguen disfrutar de les instal·lacions de la nostra localitat i  poder 
descansar i desconnectar d'un any d'estudis i, sobretot, poder passar-ho bé amb els 
seus amics i familiars.

Per a afavorir l'assistència a la piscina i el gaudi de tots els veïns i veïnes de 
Mislata, proposem el següent punt d'acord:

1. Que els menors de 12 anys empadronats a Mislata no hagen de pagar per a 
entrar a la piscina d'estiu”.

7.  MOCIÓ  DEL  GRUP POPULAR  PERQUÈ LES NOTES  DE  PREMS A I 
COMUNICATS DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS ES PENGEN E N LA SECCIÓ 
DE NOTÍCIES DE LA WEB MUNICIPAL WWW.MISLATA.ES .

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social,  favorable a l'aprovació de la moció del  Grup Popular perquè les 
notes de premsa i comunicats de tots els grups municipals es pengen en la secció de 
notícies de la web municipal www.mislata.es.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i 
diu que el seu grup porta temps proposant projectes, traslladant queixes o denunciant 
situacions que pateixen els mislaters, a través de notes de premsa i comunicats de les 
que es fan ressò els Mitjans de comunicació privats, mentres que el govern del PSOE 
ho fa també a través de la pàgina municipal www.mislata.es, i entenen que aquesta és 
la pàgina institucional de l'Ajuntament i ha de representar-los a tots, en compte d'una 
ferramenta més de promoció del PSOE i de l'alcalde.

A continuació, dóna lectura als acords proposats per la moció. 

Finalitza dient que es tracta d'una proposta senzilla i concisa que presenten en 
forma de moció, que segons el diccionari és “una proposta que s'exposa al màxim 
òrgan de govern d'un municipi, el Ple municipal, per al seu coneixement, debat i, si és 
el cas, aprovació o rebuig”.

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, 
i  diu que, lamentablement,  és prerrogativa del  govern local  de torn emprendre les 
accions necessàries en aquest sentit, tant a favor d'acceptar la proposta com en cas 
contrari, i no es pot argumentar quasi  res respecte d'això, sinó apel·lar a la bondat, 
bona lluna, o ètica política, però la veritat és que és voluntat o generositat del govern 
local, i no hi ha més cera que la que crema.

Diu que troba a faltar, una vegada més, el tantes vegades anomenat Consell de 
Mitjans municipals, que poguera canalitzar aquestes qüestions i propostes que el seu 
grup valora com a positives, encara que en honor a la veritat, cal reconéixer que quan 
governava el Partit Popular no ho van mencionar i, sense ànim de revoltar, tampoc es 
permetia a l'oposició expressar-se. Afig que, com diu el refrany:  “on les donen les 
prenen”, encara que això puga produir danys col·laterals que, en aquest cas, suporten 
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Compromís i Ciutadans, que al no haver tingut encara possibilitat de governar no han 
pogut utilitzar aquesta prerrogativa.

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que els Mitjans de comunicació serveixen per a moltes coses, per a debatre, per a 
informar i, també, per a comptar històries i que ell, hui, vol comptar un conte que dóna 
por.

Diu que hi havia una vegada uns hòmens que treballaven en una cadena de 
televisió d'àmbit estatal,  uns hòmens que vestien de negre i  feien un programa de 
crítica sobre el govern d'un senyor que portava bigot. Aquests hòmens de negre, que 
no eren hòmens de la “troica”, s'encarregaven de traure a la llum totes les misèries 
d'aqueix govern. Era un programa, diu, que agradava a molta gent, però sense saber 
per què, d'un dia per l'altre, ho van tancar.

Prossegueix dient que els tentacles de l'home del bigot eren molt llargs, i també 
controlava una televisió en què treballaven una princesa i un senyor que manipulava 
sistemàticament les notícies a favor de l'home del bigot. Un home que, finalment, va 
haver de demanar disculpes en els informatius per calúmnies.

L'home del bigot,  diu, va perpetrar la seua obra mestra quan ja se n'anava, 
quan  el  seu  regne  estava  passant  un  moment  dramàtic,  perquè  unes  persones 
malvades van fer explotar uns quants trens. L'home del bigot va cridar als Mitjans de 
comunicació per a dir-los que havien de dir que havia sigut ETA. Quan tots els regnes 
i repúbliques d'al voltant apuntaven cap a un altre culpable, els Mitjans de comunicació 
espanyols afirmaven que havia sigut ETA.

Lamentablement, afig, més prop d'ací, hi havia un home encara més malvat, un 
senyor  que  es  passejava  a  Ferrari  i  gastava  els  diners  dels  valencians  i  de  les 
valencianes en luxes, sense atendre a les xicotetes coses del dia a dia. Tenia una tele 
que mostrava totes les seues grandeses i  ocultava la seua misèria.  Quan ja tenia 
preparat el muntatge teatral, un metre va descarrilar i desenes de persones van perdre 
la vida. La televisió que controlava l'home del  Ferrari no es va fer eco, va ocultar el 
tema i va culpar al difunt conductor del comboi. Com el seu amic del bigot, també 
telefone als  Mitjans de comunicació,  que van  vendre  una història  fantàstica  sobre 
l'accident de metre. Ambdós hòmens no tenien moralitat.

A l'home del Ferrari, prossegueix, li agradaven les males companyies, que per a 
quedar bé amb ell  li  regalaven trages. Quan açò es va fer públic, la televisió que 
controlava ho va ometre. Ningú sabia que l'home del Ferrari seria jutjat. Però les coses 
van ser complicant-se i la bola de neu es va fer cada vegada més gran, fins a donar-
se la paradoxa d'estar emetent en directe una dimissió sense que la gent sabera el 
motiu de la mateixa per la televisió pública.

Posteriorment,  diu,  el  senyor  que  li  va  substituir,  l'home  invisible,  quan  va 
considerar que la televisió  ja havia sigut  amortitzada, quan havia  sigut foradada a 
navaixades pels seus companys, va decidir desfer-se d'ella.
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Finalitza dient que aquest és un conte de terror que no acaba ací, que encara 
continua,  perquè,  al  seu  torn,  el  senyor  que  va  substituir  l'home  del  bigot,  tirava 
“Pedro  J”,  tirava  Ana  Pastor,  tirava  Jesús  Cintora  i  a  altres  professionals  de  la 
comunicació, va fer una porga estatal aplicant els coneixements que el seu mestre li 
va ensenyar. L'home “molt espanyol” és un home valent que dóna explicacions als 
ciutadans a través d'un plasma, i que per darrere controla la dissidència mediàtica.

Aquest conte arriba al seu fi, el d'una manera vergonyosa d'informar, i amb un 
següent capítol que continuarà en el seu segon torn de paraula.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i 
dóna lectura de la moció. En finalitzar la mateixa diu que d'açò s'estava tractant, i que 
li agrada que li compten contes quan no està en el seu lloc de treball, perquè en cas 
contrari té la sensació que li estan prenent el pèl i que ho estan prenent des del Ple.

Prossegueix dient al Sr. Gil i Marín que li ha agradat el repàs que acaba de fer, 
però ell podria comptar-li un altre distint, com que altres s'han dedicat a moure peces 
per a tractar d'evitar que alguns periodistes parlen, o el més recent, quan Enric Morera 
o Mónica Oltra anuncien que el 9 d'octubre de 2015 RTVV estaria de nou oberta amb 
els mil sis-cents treballadors que el Partit Popular va tirar al carrer. 

Afirma que sempre ha defés de forma absoluta la radiotelevisió valenciana i als 
seus treballadors i, afig, és Compromís qui arriba tard a obrir la seua televisió, potser 
perquè a la seua cap no li interessa obrir-la, perquè prou té a anar de periple per la 
Sisena, i a qui li fa més falta és al Sr. Ximo Puig.

Continua dient que el portaveu de Ciutadans  ha  afirmat que açò és el mateix 
que  ja  va  passar,  i  afig  que ha de  saber-ho  perquè  era  el  regidor  de  Mitjans  de 
comunicació entre els anys 2001 i 2003 i va ser qui va prendre les decisions.

Assenyala que és conscient que aquesta moció servirà únicament per a dir el 
pitjor  que  és  Bronchud,  però  la  porta  perquè  entén  que  l'objecte  de  la  moció  és 
important per al poble. 

Prossegueix citant exemples en relació amb el tema: hui mateix,  diu, en les 
xarxes socials de NEMASA s'anuncia que a partir del dilluns l'Alcalde de Mislata eixirà 
a prendre café amb els ciutadans i, afig, aquesta no és la labor de les xarxes socials 
de l'empresa pública. Un altre exemple, diu, les xarxes socials d'aquest Ajuntament, 
que van anunciar fa tres anys que Ximo Puig acudia de visita a les casetes de la fira 
andalusa en el passeig de l'Albereda, i qualsevol qüestió, siga positiva o negativa, que 
propose el Partit Popular s'omet.
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Finalitza dient que la proposta que porta és molt senzilla, i si l'equip de govern 
vol transparència i participació haurien d'aprovar que, a partir de demà, les notes de 
premsa que emeten tots els grups municipals tinguen la mateixa opció d'eixir que les 
que publica el govern.

Finalment, repeteix que sap que aquest punt es porta a Ple per a sacsar un poc 
més la  imatge  de  Bronchud  però,  afig,  continuarà  treballant  amb el  cap  molt  alt, 
proposant  millores  per  a  aquest  poble  com aquesta:  que  la  web  de  l'Ajuntament 
incloga la informació que porten tots els grups. Creu, diu, que el que estan proposant 
és bo per als partits i per als ciutadans.

Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez  Mora, i diu que la 
web institucional de l'Ajuntament de Mislata no ha publicat mai notes de premsa de 
partits polítics ni dels seus grups municipals. Aquest criteri,  explica, s'ha mantingut 
inalterable des de la seua creació en 2004, primer, com  infomislata.com, i després, 
amb mislata.és, independentment del color polític dels distints governs municipals.

Prossegueix dient que aquest criteri no és exclusiu de l'Ajuntament de Mislata, 
sinó que és el mateix que segueixen tots els ajuntaments de l'entorn, i quant a les 
administracions supramunicipals,  tampoc solen incloure en les seues pàgines web 
institucionals comunicats dels partits polítics que les conformen. A hores d'ara, i  a 
diferència d'altres webs municipals no publica notícies que continguen al·lusions cap a 
cap  partit  polític,  tinguen  o  no,  representació  en  el  mateix,  encara  que  en  altres 
legislatures sí que es feia, i les notes de premsa del govern municipal, si contenen 
crítiques o reprotxes a algun grup polític de l'oposició, no es publiquen en Mislata.és.

Afirma que l'alcalde i els regidors de l'equip de govern tenen presència en les 
notícies  de  la  web  per  les  seues  responsabilitats  de  govern  o  per  la  seua 
representació  institucional,  no  obstant  això,  les  notícies  de  la  web  no  solen  fer 
referència a la seua filiació política. La decisió de variar el criteri  de publicació de 
notícies és política, si bé el criteri del tècnic és el de mantindre el caràcter institucional 
de la web, deixant-la al marge de les disputes polítiques, i hi ha altres fòrums i altres 
mitjans de major repercussió que la pròpia web per al debat entre partits polítics.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que ja ha avisat que aquest 
conte  té  un segon capítol,  i  prossegueix  dient  que en els  Mitjans de comunicació 
sempre hi  ha bona gent,  però també una altra  controlada per  gent  perversa  com 
l'home  del  bigot,  com  el  del  Ferrari,  com  el  de  “molt  espanyol”  o  com   “l'home 
invisible”.

Continua dient  que hi  ha una història molt més pròxima, en la que vivia un 
senyor, alcalde de Mislata, que podia haver tingut com a referència a l'home de les 
celles, que era un bon home, que va agafar una televisió pública destruïda i la va dotar 
de pluralitat, de contingut i de servei. Afig que l'alcalde de Mislata podria haver pres 
aquest exemple i donar la veu a tot el món, podria haver fet que els mitjans municipals 
foren plurals però, encara que vist allò que s'ha ocorregut a Madrid no és res estrany, 
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ha preferit assemblar-se a l'home del bigot, al del  Ferrarí o al de “molt espanyol” i, 
mentrestant,  el  poble  de  Mislata  només rep  una versió  de  les  coses,  esbiaixada, 
manipulada i res plural.

Finalitza dient al Sr. alcalde que pot donar veu a l'oposició i deixar-los participar 
en els mitjans locals, en compte de voler controlar en tot moment, perquè una de les 
bases de la democràcia és la pluralitat.

Anuncia que Compromís votarà a favor d'aquesta proposta perquè considera 
que dóna llibertat, i els agradaria que el Sr. Fernández  Bielsa s'assemblara més a 
aquelles bones persones que ha tingut  el  seu partit  que als hòmens roïns que ha 
mencionat anteriorment.

En la seua segona intervenció el Sr. López Bronchud diu que ell i el seu grup 
s'han  assabentat  per  la  web  municipal  de  l'ADN  caní,  de  la  V-30,  del  canvi  de 
contenidors, de l'arreplega de sabates solidàries per als refugiats sirians, de la biennal 
Miquel Navarro, del premi que ha aconseguit aquest municipi amb UNICEF o de que, 
segons els tècnics, el sistema de desratització era el perfecte per a aquesta època, en 
l'últim mes, quan ell i els seus companys tenen l'obligació de fiscalitzar el govern i de 
proposar  millores  per  al  municipi,  quelcom que  és,  a  més,  a  la  qual  cosa  es  va 
comprometre el dia de la investidura del Sr. Fernández Bielsa.

Prossegueix dient que el fet de que no aparega el logo del puny i la rosa en 
cada una de les notícies no fa que no puga intuir en llegir-la el que defén l'interlineat 
de totes elles. Afig que es tracta d'una qüestió de criteri i que han de triar entre ser la 
veu única, el pensament únic de la pàgina municipal, o que siga la veu de tots, perquè 
tots són representants dels ciutadans.

Afirma que és important saber que entre tots s'està pagant a un grup cada 
vegada més nodrit en la cinquena planta per a informar el poble, i com ho paguen tots, 
ha de ser en benefici de tots.

Finalitza  dient  que  no  pretenen  criticar  la  pàgina  municipal,  però  després 
d'estudiar-la durant mesos, el seu grup ha decidit que és temps de canviar les coses.

En  la  seua  segona  intervenció,  la  Sra.  Martínez  Mora  diu  que  en  la  seua 
primera  intervenció  ha  Donat  lectura  a  l'informe  del  director  de  Mitjans  de 
comunicació, i que li congratula que ací es diga que els Mitjans de comunicació de 
l'Ajuntament de Mislata funcionen d'una manera correcta, perquè si s'han assabentat 
de tot és perquè aquest govern és transparent i ha publicat tot el que fa. 

Prossegueix dient al portaveu del Grup Popular que es podria haver assabentat 
abans  si  haguera  estat  pendent,  per  exemple,  del  perfil  del  contractant  i  de  les 
comissions informatives.

Sobre que l'empresa pública haja fet un comunicat, diu que aquesta treballa en 
Mitjans de comunicació, igual que es fa des de l'Ajuntament, informant del que fa o del 
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què farà. Així, diu, haurà llegit que tindrà un estand propi en això que els agrada tan 
poc  “de l'alcalde de Barri”.

Finalitza dient al Sr. López Bronchud que s'imagine que apareguera hui en la 
pàgina institucional  de l'Ajuntament,  amb un titular ben ampli,  una nota en què es 
diguera: “Vivim en un país en què els dictadors, assassins de coll blanc i corruptes 
moren  tranquil·lament  en  el  llit  del  seu  carrer,  en hospitals  amb la  millor  atenció 
mèdica o en habitacions d'un hotel de luxe”. Aquestes declaracions, diu, són del seu 
company de bancada, de Compromís. Afig que està convençuda que li produiria el 
mateix rebuig que a ella i, per això, la pàgina institucional ha de reivindicar-se, però no 
es pot equiparar a un blog o a un pamflet.

Conclòs el debat,  el Ple de  l'Ajuntament per sis vots a favor (Grup Popular i 
Grup Compromís per Mislata), catorze vots en contra (Grup PSOE) i una abstenció 
(Grup Ciudadanos-Mislata) va acordar rebutjar la moció següent:

“El Partit Popular proposa projectes, traslladant queixes o denunciant situacions 
que patim els mislateros a través de notes de premsa i comunicats de les que es fan 
eco els Mitjans de comunicació privats que així ho consideren mentres el govern del 
PSOE ho fa també a través de la pàgina municipal www.mislata.es. Entenem que la 
mateixa és la pàgina institucional de l'Ajuntament - i ha de representar-nos a tots - i no 
una ferramenta més de promoció del  PSOE i de l'alcalde local,  raó per la qual el 
regidor que subscriu proposa la següent

Proposta d'acords:

Primer: L'Ajuntament de Mislata, per a aconseguir la transparència democràtica 
i del just respecte a tots els grups polítics inclourà, a partir de l'endemà a l'aprovació 
d'aquesta moció, a les notícies de la pàgina web municipal www.mislata.es les notes 
de premsa i comunicats que envien tots els grups municipals, de la mateixa manera 
que es fa ressò del punt de vista del govern socialista”.

8. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA DE SUPORT A L NOU 
MODEL D'ENSENYANÇA PLURILINGÜE PERQUÈ L'ALUMNAT VAL ENCIÀ PUGA 
ACREDITAR CONEIXEMENTS DE VALENCIÀ, CASTELLÀ I ANGL ÉS

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata 
de  suport  al  nou  model  d'ensenyança  plurilingüe  perquè  l'alumnat  valencià  puga 
acreditar  coneixements  de  valencià,  castellà  i  anglés,  així  com de  dues  esmenes 
presentades pel Grup PSOE (R.E. 22633 i 22636).

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu a la Sra. Martínez Mora que una opinió personal no és una nota de premsa.

A continuació, dóna lectura als acords proposats en la moció.
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En el seu segon torn de paraula, el Sr. Gil i Marín diu que hui es ve a aquest ple 
de Mislata a parlar d'un decret que, per damunt de tot, busca garantir que tot l'alumnat 
valencià d'ensenyances no universitàries acredite coneixements avançats de les dues 
llengües oficials, valencià i castellà i, almenys, una estrangera, l'anglés.

Continua  dient  que  l'anglés  és  un  dels  punts  més fluixos  de  l'actual  model 
lingüístic,  i  el  coneixement  del  valencià  també  és  clarament  insuficient,  ja  que  el 
percentatge d'estudiants del programa d'educació en valencià s'ha estancat i és molt 
desigual en tot el nostre país. Afirma que el castellà, amb més presència social, no té 
aquests problemes de domini per part de l'alumnat, per tant, cal reforçar l'anglés i el 
valencià, ja que l'alumnat valencià no es pot quedar a la cua De en coneixement de 
llengües.

Explica que la normativa planteja un Programa Plurilingüe Dinàmic per a tot 
l'alumnat, estructurat en diferents nivells, per a tindre en compte el punt de partida i el 
context  social.  Els  centres,  explica,  han  d'avançar  cap  al  plurilingüisme de  forma 
progressiva, acompanyats per l'administració, i es tracta d'un decret que és realista i té 
en compte el punt de partida tant com el punt d'arribada.

Prossegueix  dient  que els nivells  més avançats del  programa acreditaran la 
competència en llengües de l'alumnat, i la Conselleria atorgarà títols oficials en anglés 
i valencià. El Decret, afig, incorpora la necessitat de formar al professorat en llengües 
per a  poder-ho complir i, de fet, el nou model de formació del professorat inclou un 
centre  específic  de  plurilingüisme,  hi  haurà  assessors  plurilingües  dedicats  a 
l'acompanyament i es dotarà els centres de recursos didàctics.

Continua dient que els senyors del Partit Popular es preguntaran per què feia 
falta un nou decret,  i  la resposta està en el fet de que l'actual  model lingüístic no 
garanteix  el  domini  efectiu de les dues llengües oficials,  valencià  i  castellà,  i  molt 
menys el de l'anglés, i si no aconsegueix açò, el model actual no serveix i fa falta un 
de nou. Afig que sobre aquest punt hi ha un consens educatiu, social i polític, al qual 
els poders públics han de respondre.

Explica que, al contrari que el Partit Popular, han parlat amb experts i actors del 
món educatiu, i mentres que l'últim decret, aprovat al 2012 pel PP, va comptar amb 
una gran oposició del món educatiu i  social valencià, ja que s'havia fet sense cap 
criteri pedagògic i amagava darrere de l'anglés l'acorralament del valencià en l'aula, 
l'enfocament  actual  és  totalment  contrari,  es  partix  d'una  base  estrictament 
pedagògica i seguint el criteri dels experts.

Afirma que un efecte no desitjat però pervers del sistema de doble línia havia 
generat  en  alguns  llocs  fenòmens  de  segregació  dins  dels  centres,  concentrant 
alumnat  nouvingut  en  les  línies  en  castellà,  fet  que  dificulta  una  educació 
cohesionadora  que  fomente  la  igualtat  d'oportunitats.
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Repeteix que aquest  decret  s'ha elaborat tenint en compte a experts de les 
universitats valencianes, l'equip de la Conselleria d'Educació va encarregar un estudi 
a  les  Unitats  per  l'Educació  Multilingüe  de  les  universitats  d'Alacant,  Castelló  i 
València sobre els models òptims d'ensenyança de llengües, i aqueix  estudi de les 
Unitats per l'educació multilingüe ha servit com a punt de partida en la redacció del 
Decret,  per  la  qual  cosa  té  una  base  pedagògica  indubtable,  a  diferència  de  la 
regulació del PP, que partia de la idea.

Prossegueix  dient  que,  per  a  adaptar-se  a  la  diversitat  d'entorns  socials  i 
lingüístics del País Valencià, aquest model s'estructura en diferents nivells: PPD bàsic, 
PPD intermedi i  PPD avançat, i  els nivells  avançats són els que més s'acosten al 
plurilingüisme òptim,  mentres  que  els  bàsics  garanteixen  un  domini  lingüístic  més 
elemental. 

Explica  que  els  diferents  nivells  responen  a  la  necessitat  d'adaptar  els 
programes lingüístics a les característiques de l'entorn i del propi centre: no és igual 
Traiguera que Mislata, ni Requena que Ontinyent, ni Torrevieja que Xàtiva, per la qual 
cosa pretendre que tots  apliquen des de ja  un mateix  model  lingüístic  és,  a  més 
d'irreal, poc efectiu. El punt de partida, diu, és tan important com el punt d'arribada.

Continua dient que el Decret es basa en l'aprenentatge integrat de llengües: allò 
que  s'aprén  en la  classe  de valencià  serveix  per  a  la  d'anglés,  els  continguts  de 
castellà  serveixen  per  a  aprendre  valencià,  etc.,  perquè  les  llengües  no  són 
compartiments  estancs  i  no  es  poden  tractar  com  a  tal.  

Manifesta  que,  atés  que  es  consideren  com  òptims  els  nivells  avançats, 
l'alumnat  de  centres  amb  aquesta  elecció  obtindran  certificacions  oficials  de 
coneixements d'idiomes en valencià i anglés. 

D'altra  banda,  diu,  l'excepció  de  l'ensenyances  del  valencià  en  comarques 
definides com castellanoparlantes és un dret reconegut en la LUEV i no pot modificar-
se per un decret.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud i diu que ací 
ningú ha dit com s'esmena la moció de Compromís, però presenta una moció sobre 
educació, qüestió que no competeix a l'Ajuntament sinó a la Generalitat, i el PSOE 
presenta  dues  esmenes  en  què  demana  que  es  canvie  l'expressió  “Conselleria 
d'Educació”,  de  què  és  responsable  el  Sr.  Marzá,  per  l'expressió  “govern  de  la 
Generalitat Valenciana” perquè està presidit per un socialista, el Sr. Ximo Puig i açò, 
diu, és com una partida de tenis de què governeu per a decidir de qui són els triomfs, 
perquè tots saben que el fracàs és orfe però els triomfs tenen molts pares.

Diu al Sr. Gil i Marín que, com un dia s'alcen els membres del Partit Popular i 
se'ls ocórrega dir que prendran quatre anys de vacacions, Compromís entrarà en un 
bucle de desesperació perquè es quedaran sense discurs.
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Prossegueix dient que l'educació funciona malament per culpa de tots, al no 
haver  sigut  capaços  d'assentar-se  i  regular,  com  en  qualsevol  país  De,  una  llei 
d'educació que durara trenta anys. 

Explica que porten un Decret que diuen que serà fantàstic perquè tot el món 
podrà aprendre valencià, anglés i castellà, no obstant això, els que són fills de castellà 
parlants han aprés el valencià en l'escola, i no es pot dir que el Partit Popular haja 
arraconat el valencià.

Demana que  deixen  la  pancarta  i  es  posen  a  treballar  en  el  despatx,  que 
defenguen les decisions que prenen i tinguen la valentia de dir que el Partit Popular ja 
no governa, perquè açò és l'alternanza democràtica, si no volen passar la vida tirant la 
culpa  al  de  darrere  i  ell  no  vol  culpables  sinó  solucions,  i  aquestes  es  busquen 
treballant. Afig que la precipitació i les presses d'aquest decretàs de Compromís són 
palpables, i ho són perquè aquesta proposta  ix amb absència de consens, amb la 
mostra d'una reacció evidentment contrària de part de la comunitat educativa, perquè 
encara que diguen que compten amb el suport de la mateixa, hauria de preguntar en 
l'educació concertada i privada.

Assenyala que el text que ha presentat el Sr. Marzá presenta una clara voluntat 
de segmentar, de jerarquitzar i d'etiquetar als centres educatius, fragmentant no sols 
el  que  és  una  elecció  lingüística,  sinó  també  un  criteri  personal,  en  el  que  se 
substitueixen dues línies per aqueix programa plurilingüe amb sis modalitats que van 
canviant  depenent  del  pes  de  les  llengües  i  per  al  que  l'important  no  seran  les 
matemàtiques o les ciències socials sinó l'idioma en què s'aprenen aquestes matèries.

Afirma que la possibilitat d'aconseguir a partir d'ara el certificat del coneixement 
de  llengües  de  forma  automàtica  es  converteix  en  un  avantatge  exclusiu  per  als 
centres que ostenten un major pes en valencià, que a ell li  pareix molt bé, però a 
Requena o a Orihuela, zones en què la seua cultura i la idiosincràsia del seu poble és 
castellà  parlant,  i  per  decretàs  tots  parlaran  valencià  quan,  diu,  les  llengües  no 
s'imposen, s'utilitzen, es volen i la resta de coses, com la imposició, no serveix de res.

El  Grup Popular, diu,  entén que hi  ha una discriminació més que manifesta 
perquè un xiquet que haja nascut en una zona castellana de la Comunitat tindrà un 
punt de partida absolutament desigual per a aconseguir el rèdit. D'altra banda, afig, la 
llibertat dels pares queda absolutament condicionada a les decisions del conseller de 
torn i, o el seu fill se sotmet a un programa d'immersió voluntària, o hauria de pagar-se 
la seua pròpia formació en llengua estrangera. Aquests són, diu, entre altres molts, els 
avanços del decretàs del Sr. Marzá.

Prossegueix dient que sap que aquesta moció eixirà avant perquè els resultaria 
molt  difícil  explicar  el  contrari  quan  dalt  van  de  la  mà,  però  entén  que  es  debat 
quelcom sobre el que l'Ajuntament no té capacitat de decisió i, d'altra banda, es va a 
fer perquè ací cal continuar beneint les decisions que es prenen dalt sense consens, 
ja que la inexistència de manifestacions no vol dir que tal consens existisca.
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Per part del Grup PSOE pren la paraula la Sra. Julián Ruiz, i diu que no es pot 
obviar que l'aprenentatge de les llengües és hui un objectiu educatiu bàsic perquè, 
d'una  banda,  contribueix  a  la  formació  integral  dels  xics  i  xiques  i,  d'un  altre,  es 
fomenta una bona relació entre diferents cultures.

L'ensenyament  d'idiomes,  diu,  es  fa  patent  en  les  escoles  mitjançant  els 
programes plurilingües que s'aproven a nivell de Comunitat Autònoma i mitjançant els 
que s'aproven a nivell de centre. Els objectius d'aquests programes són principalment 
fer efectiva la voluntat de protegir i desenrotllar el patrimoni de les llengües i complir 
amb els estàndards bàsics que permeten igualtat per a tots els xiquets i  xiquetes, 
independentment del lloc en què estudien. En aquest cas, diu, es té la sort de comptar 
amb un marc europeu de llengües que s'encarrega de que s'igualen tots els nivells de 
competència lingüística, i que un Nivell Bàsic, intermedi o superior d'una llengua siga 
igual a Espanya que en un altre país europeu, perquè seguint el marc europeu de les 
llengües s'assegura l'equitat en tot el territori.

Prossegueix  dient  que ja  es va  apuntar  fa uns mesos,  quan es va  debatre 
aquest tema, que el suport  d'un programa plurilingüe en les escoles continua sent 
necessari en l'actualitat perquè permet normalitzar l'ús de la llengua i, a més, dotar a 
les noves generacions de la competència oral i escrita necessària per a desenrotllar-
se en societat en diferents idiomes. Afig que actualment està en vigor un decret de 
plurilingüisme  que  no  els  agrada  perquè  no  és  just  amb  la  llengua,  ni  amb  els 
professionals, ni en la formació d'aquests, que són els que al seu torn formaran els 
alumnes.

Per  això,  diu,  seguint  les  recomanacions  del  Consell  De,  donaran suport  a 
qualsevol moció que assegure un plurilingüisme real, i esperen que el nou Decret així 
ho contemple.

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. González Murgui diu que és necessari 
fer memòria i, en relació a aquesta moció manifesta, que s'alegra del pas del temps 
perquè curiosament, després d'onze mesos dóna la raó al grup polític de Ciutadans, 
que amb data 8 de gener d'enguany va presentar una moció per a promoure el pacte 
autonòmic per l'educació, amb l'objectiu de fomentar la seua millora i la introducció del 
model  plurilingÚe, amb inclusió de l'anglés, en els col·legis públics de la Comunitat 
Valenciana. Moció, diu, davant de la que el Grup de Compromís es va abstindre, i ara, 
no obstant això, aborden  aquesta qüestió d'introducció de l'anglés.

Prossegueix  dient  que no es tracta de posar-se medalles,  sinó de plantejar 
iniciatives i projectes positius per als fills en l'era de la globalització, en la que no hi ha 
fronteres.  Afirma  que  el  grup  de  Ciudadanos-Mislata  serà  més  generós  i,  sense 
pal·liatius  i  per  a  aconseguir  consens,  votarà  a  favor  de  les  propostes  d'acord 
d'aquesta moció que, repeteix, ja va portar a Ple el seu grup a principis d'enguany, i en 
la que es plantejava un model plurilingüe: valencià, espanyol i anglés, més coincident 
amb els temps actuals.
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Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu al portaveu de Ciutadans que el contingut 
de la seua moció no s'assemblava al que ha presentat Compromís.

Prossegueix dient al Sr. López Bronchud que no hi ha cap ànim d'atacar-li ni a 
ell  ni  al  seu partit,  sinó que ha pretés simplement  mostrar-li  la  realitat  d'un model 
educatiu que no ha funcionat, segons es pot comprovar amb les dades existents. Així, 
diu, en els últims deu anys el nivell de persones que coneixien la llengua valenciana, 
la pròpia, s'havia estancat, i passava el mateix amb l'anglés.

Explica que aquest Decret no és del Sr.  Marzá sinó fruit del consens, i prova 
d'això  és  que  es  va  encarregar  un  estudi  a  les  universitats  d'Alacant,  València  i 
Castelló i, després del mateix,  s'ha decidit  implantar aqueix  model. Afig que no es 
tracta  d'un  acord  de  tots,  la  qual  cosa  és  molt  difícil,  però  sí  de  la  majoria,  i, 
afortunadament,  al  País  Valencià  l'educació  pública continua sent  majoritària,  i  és 
potser  per  això,  per  la  por  de perdre  privilegis,  que alguns sectors  educatius han 
preferit no recolzar aquest nou model.

Pregunta  al  Sr.  López  Bronchud amb qui  va  pactar el  Partit  Popular el  seu 
model, perquè és evident que no ho van fer amb la comunitat educativa.

Respecte  a  les  esmenes  presentades  pel  Partit  Socialista,  diu  que  les 
acceptarien sense cap tipus de problema si  se'ls haguera plantejat amb anterioritat, 
perquè consideren que en política són molt importants les formes, i aprofitar la seua 
majoria absoluta per a imposar el seu criteri resulta decepcionant.

En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que el portaveu del 
Grup Compromís no hauria de queixar-se, perquè si aquest assumpte s'està debatent 
és degut al fet que ho han presentat com a moció, i seria prou pitjor que es tractara 
d'una proposta  de resolució,  atés que ja li  ha anunciat  el  govern que no l'haurien 
debatut.

Prossegueix dient que el Sr. Gil i Marín s'ha referit a la llengua valenciana com 
la pròpia, però açò és així només per als que la tinguen com a llengua materna, i ell, 
per exemple, que considera que parla prou bé valencià, va haver d'aprendre aquesta 
llengua en el col·legi perquè en sa casa no se la van poder ensenyar. Afig que en un 
municipi  com  Mislata,  on  hi  ha  més  de  cent  nacionalitats  distintes  hi  ha  moltes 
llengües pròpies. Una altra cosa, diu, són les llengües vehiculares, les que s'utilitzen 
per  a  comunicar-se  amb  l'entorn.  La  llengua  pròpia,  diu,  és  la  que  es  cada  un 
assumeix de manera familiar, i a la Comunitat Valenciana es respecten tant la llengua 
castellana com la valenciana.

Continua dient que aquest Decret premia a qui usa la llengua valenciana, i açò 
és una manera d'entendre l'educació que no li pareix correcte.
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Quant a dir que el Partit Popular prefereix altres criteris, mentres que ells són 
defensors de l'educació pública, assenyala que ell estudi en el Col·legi públic El Cid, 
en l'Institut de Mislata i en la universitat pública de València, i a més, des de l'E.G.B. 
Fins que va acabar els seus estudis en la Universitat, amb el sistema de beques dels 
distints ministeris d'educació del govern De. 

Prossegueix dient que l'educació concertada també és pública, i és un sistema 
que  va  promoure en aquest  país  un dels  primers governs  socialistes en els  anys 
huitanta  i  que s'ha mantingut  fins als  nostres dies,  perquè era  necessari,  tant  per 
instal·lacions,  per  professorat,  com per  les  necessitats  dels  escolars,  i  hui  en  dia 
suposa un exercici de voluntat per a qui vol educar els seus fills d'una manera o d'una 
altra. Afig que si algú pensa que cal adoctrinar a la massa social serà una decisió del 
Sr. Marzá i de Compromís, però per als que pensen que l'individu ha de tindre llibertat 
per a triar com educar els seus fills açò suposa un pas arrere.

Finalitza dient que, amb tants passos avant i arrere, la qual cosa s'aconsegueix 
és que aquest país no tinga el sistema educatiu que els ciutadans es mereixen.

Pren la paraula la Sra. Julián Ruíz i  diu que no està del tot d'acord amb el 
portaveu  de  Compromís  perquè,  finalment,  el  contingut  de  la  moció  que  s'està 
debatent és semblant a què plantejava la moció de Ciutadans.

Assenyala que ella haguera considerat més prudent esperar a l'aprovació del 
Decret  i  no  debatre  l'esborrany  perquè,  sobretot,  ja  que  s'ha  demanat  veu  a  la 
comunitat educativa seria més coherent esperar a veure què diu la dita comunitat, a la 
modificació de l'esborrany i, llavors, votar si estan a favor o en contra.

Explica  que  el  nou  esborrany  del  Decret  de  plurilingúismo,  publicat  fa  uns 
mesos per la Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esports, contempla una 
altra visió del tractament de les llengües en l'escola diferent del que es donava en 
l'anterior Decret de plurilingüisme, es tracta d'un model que contempla el dinamisme, 
perquè ho entenen com a forma principal d'actuar, en tractar-se d'un projecte que pot 
adaptar-se al context, donant major o menor pes a cada idioma segons les necessitats 
del context en què s'aplique.

Assenyala  que ara falta  veure moltes coses,  com quin punt  d'autonomia es 
dóna als centres per a poder decidir quin de tots els nivells del programa deixen triar, 
o si serà el mateix per a tot el municipi i per a totes les escoles. Afig que aquestes són 
qüestions que poden fer que aquest decret isca avant o que siga un fracàs.

Prossegueix  dient  que es  tracta  d'un model  que  assegura l'acreditació  d'un 
nivell de competència lingüística en acabar una etapa obligatòria, i açò és fenomenal a 
simple vista, però faltarà veure com es resol la manera d'avaluar, perquè si es vol que 
aquesta avaluació siga objectiva haurà de ser igual per a tots els centres, és a dir, si 
cada professor  avalua el  seu alumne es pot  caure en el  perill  que no s'utilitze  la 
mateixa vara de mesurar.
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Assenyala que el dit model assegurarà l'equitat entre les llengües, amb especial 
sensibilitat cap al valencià, i hi ha organitzacions defensores d'aquesta llengua que 
han afirmat que els nivells bàsics d'aqueix programa són insuficients per a defendre el 
valencià, llengua hui minoritària.

Continua dient que es poden fer molts apunts a aquesta moció i, sens dubte, hi 
ha aspectes que s'han de valorar i modificar, per la qual cosa els haguera agradat que 
no es tractarà de recolzar un esborrany que encara està en l'aire sinó de quelcom ja 
establit però, a pesar d'això, la defensa del plurilingüisme en aquesta Comunitat és 
manifesta i, per tant entra, dins de l'ideari educatiu del Partit Socialista i el seu vot serà 
favorable.

Explica que a vegades pareix que esmenar una moció suposa un acte d'estar 
en contra de la moció o de pretendre apropiar-se-la. Afig que si li hagueren preguntat 
per què han presentat aquesta esmena ho haguera explicat sense cap problema. Així, 
diu,  l'esmena  al  primer  punt,  perquè  no  es  denomine  només  a  la  Conselleria 
d'Educació, sinó al Govern de la Generalitat Valenciana, es deu al fet que el seu Grup 
entén, així com també els experts, que el que és multilingüe és la societat i no l'escola 
i, per això, el conjunt de la societat ha d'actuar i fer que es compte amb els recursos 
suficients per a desenrotllar en igualtat cada una de les llengües de la Comunitat, i açò 
implica tot el govern, no sols a la Conselleria d'Educació. Afig que no es volen posar 
medalles, ni dir que el Decret és seu.

Finalitza dient al Sr. Gil  i Marín que no sap si entén quin és el procediment 
d'actuació respecte a les mocions, declaracions institucionals, etc., ja que atés que 
aquesta moció l'ha presentat ell, és seua l'obligació de negociar, discutir o dialogar 
sobre la mateixa, i si no ho fa, l'única ferramenta que els queda per a modificar-la és la 
presentació d'esmenes.

Conclòs el  debat, se sotmeten a votació les esmenes presentades pel Grup 
PSOE, amb el resultat següent:

- Esmena R.E. 22633, que és aprovada per catorze vots a favor (Grup 
PSOE),  cinc  en  contra  (Grup  Popular)  i  dues  abstencions  (Grup 
Compromís per Mislata i Grup Ciudadanos-Mislata).

- Esmena R. E. 22636, que és aprovada per quinze vots a favor (Grup 
PSOE i Grup Compromís per Mislata), cinc en contra (Grup Popular) i 
una abstenció (Grup Ciudadanos-Mislata).

A continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte i l'Ajuntament Ple per 
setze vots  a favor (Grup PSOE, Grup Compromís per Mislata i  Grup  Ciudadanos-
Mislata). i cinc vots en contra (Grup Popular) va acordar aprovar la moció següent:

L'educació valenciana té la seua gran assignatura pendent en el coneixement 
de llengües. Més de trenta anys després de l'aprovació de la Llei d'Ús i Ensenyament 
del Valencià (LUEV) el nostre alumnat no acredita de forma generalitzada i suficient el 
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coneixement i  competència de les dues llengües oficials, el valencià i  el castellà, i 
menys encara de l'anglés, primera llengua estrangera en la major part de les regions 
de la Comunitat Valenciana.

Aquesta situació posa país a les rodes a les oportunitats de la nostra joventut 
per a obrir-se camí en una realitat global plena d'oportunitats però també d'exigències 
en matèria de competència lingüística. A hores d'ara, els nostres alumnes coneixen 
menys valencià del  que deurien per la situació d'inferioritat  d'aquest idioma tant  al 
sistema educatiu com la societat en general, i el nivell d'anglés està ben lluny de ser 
mínimament  satisfactori.  L'educació  valenciana,  de  fet,  no  s'acosta  a  les 
recomanacions del Consell De en matèria lingüística.

Açò contrasta amb el gran consens social i polític en millorar l'ensenyança de 
llengües. El problema detectat i la diagnosi compartida ens demana als poders públics 
que fem una aproximació rigorosa i radicalment pedagògica per a canviar la situació i 
millorar el coneixement de llengües del nostre alumnat.

Amb  l'objectiu  d'avançar  en  la  direcció  correcta,  la  Conselleria  d'Educació, 
Investigació,  Cultura i  Esport  ha proposat  un nou Decret  de Plurilingüisme perquè 
l'alumnat  valencià  puga  acreditar  els  coneixements  suficients  d'anglés,  valencià  i 
castellà, amb l'opció d'incorporar una quarta llengua, en finalitzar els cicles obligatoris. 
La nova legislació es plasma en un programa únic, el Programa Plurilingüe Dinàmic, 
que tenint en compte el punt de partida de cada entorn social i educatiu acompanye 
als centres i a l'alumnat cap al plurilingüisme real i efectiu. Els diferents nivells en els 
quals s'estructurarà  arrepleguen les aportacions dels  millors  experts  en pedagogia 
lingüística  de  les  universitats  valencianes  i  les  experiències  plurilingües  d'èxit 
desenrotllades en territori valencià les últimes dècades.
.

En definitiva, un programa amb una sòlida base científica i amb un enfocament 
realista partint d'allò actualment existent, que s'allunya de ser òptim, amb garanties 
d'avançar cap al coneixement efectiu del valencià, el castellà i l'anglés.

El nou model proposat, de base pedagògica i rigor científic, contrasta amb les 
idees que marcaven els anteriors dissenys de l'ensenyança de llengües, que s'han 
demostrat poc efectius per a no comptar ni amb els experts en educació plurilingue de 
les universitats valencianes ni amb les experiències d'èxit desenrotllades en el nostre 
sistema  educatiu,  ni  tampoc  posant  les  ferramentes  de  formació  a  l'abast  del 
professorat que ha d'aplicar l'ensenyança de llengües.. L'última proposta de l'anterior 
administració  de  la  Generalitat,  en  2011,  amagava  darrere  de  grans  titulars  un 
arraconament del valencià a l'aula i un brindis al sol quant a l'anglés.

Pels motius abans exposats, s'acorda:

1) Donar suport  al  govern de la  Generalitat  Valenciana per a posar les bases 
necessàries per  a  avançar  cap  a  un plurilingüisme  real  i  efectiu  amb base 
pedagògica i rigor científic a través de la proposta de Decret de Plurilinguisme, 
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amb  l'objectiu  de  corregir  la  situació  d'inferioritat  del  valencià  i  el 
desconeixement generalitzat de l'anglés entre el nostre alumnat.

2) Emplaçar la Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport perquè vetle 
perquè  l'alumnat  del  sistema educatiu  valencià  finalitze  els  cicles  educatius 
obligatoris amb un coneixement real del valencià, el castellà i l'anglés.

3) Demanar a la Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport que pose a 
l'abast  dels  i  les  docents  les  ferramentes  necessàries  per  avançar  cap  al 
plurilinguismo amb els programes de formació docent i els recursos necessaris 
per a fer-ho efectiu.

4) Donar publicitat d'aquesta moció a les associacions i la ciutadania de Mislata a 
través dels Mitjans de comunicació municipals, xarxes socials i pàgina web.

Part dedicada al control dels altres òrgans de gove rn

9. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDÍA-PRE SIDENCIA 
I  ACORDS  DE  LA  JUNTA  DE  GOVERN  ADOPTATS  DES  DE  LA  S ESSIÓ 
ORDINÀRIA DE 27 D'OCTUBRE DE 2016

En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització, 
�Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, se n adona de les resolucions 

adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com compliment d'allò que s'ha previngut en 
l'art.  42 del  vigent  Reglament d'Organització  dels  acords adoptats  per la Junta  de 
Govern des de la sessió ordinària celebrada el dia 27 d'octubre de 2016.

10. PRECS I PREGUNTES

- El Sr. Gil i Marín diu que dilluns passat van rebre la visita del Molt  Honorable 
President de la Generalitat Valenciana, així com la consellera de Sanitat, per a 
explicar-los que s'anaven a realitzar una sèrie d'inversions en l'antic hospital 
militar de Mislata. Li agradaria, atés que la informació que tenen és la que ha 
eixit als mitjans i el que van poder escoltar els que van estar ací, que quan 
l'equip de govern dispose de més informació sobre projectes, costs i inversions, 
es trasllade de tota la informació, tant a l'oposició com a les associacions de 
veïns i als membres del Pacte de la Sanitat a Mislata.

El  Sr.  alcalde contesta que  pren en consideració el  seu prec,  i  afig que és 
quelcom molt positiu per a la ciutat que vinga el president del Govern Valencià 
a anunciar una inversió en l'Hospital Militar Vázquez Bernabeú. Per això, diu, 
quan tinguen tota la informació, de la qual es va donar part important en el 
mencionat acte, la traslladaran com correspon.
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- El Sr. Martínez Montoro pregunta si la Campanya d'Alcalde de Barri, que torna 
la setmana que ve, es finançarà amb fons propis o amb subvencions d'alguna 
altra institució.

El Sr. alcalde diu que no li sap contestar però que té les comissions per a poder 
preguntar aquestes qüestions. 

- El Sr. Sanchis Navarro diu que l'alcalde va anunciar fa un any una inversió en el 
Centre Ocupacional, i pregunta en quina situació està actualment.

El Sr. alcalde contesta que està en procés de rehabilitació per a completar la 
seua posada en funcionament, i espera que durant aquest curs acadèmic es 
puga obrir  un Centre de referència,  que seria  el  nou centre  ocupacional de 
Mislata.

- La Sra. Sáiz Gómez  pregunta què passarà amb les vivendes tutelades.

El Sr. alcalde respon que el que es va a fer és obrir el Centre Ocupacional, i li 
recorda que fins fa una setmana, en aqueix  PAI en que el Grup Popular va 
construir algunes coses, no hi havia ni llum, amb  la qual cosa, a poc a poc, 
estan intentant resoldre molts dels problemes que va deixar el govern del Partit 
Popular. En tot cas, diu, tindrà ús, serà social, com correspon i serà per al gaudi 
dels ciutadans de Mislata.

- El Sr. Gandia Escorihuela pregunta,  donades les retallades dutes a terme per 
Conselleria respecte al professorat per a alumnat amb atencions especials, si 
l'Ajuntament té previstes algunes mesures per a suplir els dits retalls.

El Sr. alcalde respon que no li sap respondre a aquesta pregunta, entre altres 
coses perquè, com ha dit el seu company fa escassos tres minuts, l'educació 
no és competència municipal, per  la qual cosa no podrien suplir els suposats 
retalls de què parla. En tot cas, la qual cosa faran, com sempre han fet, si hi ha 
algun  tipus  de  retall  en  matèria  d'educació  aquest  alcalde  i  la  regidora 
d'educació  reivindicaran el  que els és propi  com a ciutat  i,  per  descomptat, 
prendran les decisions que corresponga.

- El Sr. López Bronchud diu que no sabia que l'anterior alcalde i els regidors feien 
projectes urbanístics, i pensava que si hi havia llum o no seria als tècnics a qui 
caldrà preguntar per què no hi havia connexions.

El  Sr.  alcalde  diu  que  el  Sr.  López  Bronchud  va  recolzar  aqueix  projecte  i 
aqueix PAI amb el seu vot favorable, i fins fa una setmana no tenia llum, i és 
una vergonya fer infraestructures en llocs en què no hi havia urbanització.

AJUNTAMENT DE MISLATA

Pl. de la Constitució, 8

46920 MISLATA (VALÈNCIA)

WWW.mislata.es



44

SECRETARIA

- El Sr. López  Bronchud diu que el Grup Popular, durant els mesos d'octubre i 
novembre ha presentat cinc mocions: una de suport al comerç local, de suport 
al sector citrícola, de suport a la guàrdia civil, la petició de la web a Mislata i una 
altra sobre els cotxes elèctrics i, d'aqueixes cinc, han vingut a Ple la tercera i la 
quarta, quan totes elles estaven dictaminades per comissió, per  la qual cosa 
pregunta quin és el criteri perquè en vinguen dos, i l'orde.

El Sr. alcalde respon que comprovarà el que està dient i que, com hi ha una 
Junta de Portaveus, es debatrà i parlarà amb els grups.

A les vint-i-dos hores i vint minuts, per l'Alcaldia-Presidència s'alça la sessió, de 
tot això s'estén la present acta, que firma el Sr. alcalde-president, amb mi el secretari 
que en done fe.

             L'ALCALDE EL SECRETARI
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